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“Най-важното е да осигу-
рим спокойствие и сигурност
на хората”, заяви лидерът на
БСП, вицепремиер, министър
на икономиката и индустрия-
та Корнелия Нинова след като
от ИТН обявиха, че напускат
управляващата коалиция.

Позицията на БСП бе одо-
брена от Изпълнителното
бюро.

“Анализирахме спокойно и
разумно ситуацията. За нас
най-важно е в краткосрочен

план да се приеме актуализа-
цията на бюджета”, каза Ни-
нова.

Вицепремиерът посочи, че
в нея са включени всички ос-
новни политики, за които БСП
се бори от години: данъчни
отстъпки за семействата с
деца, от 1 юли актуализация
на пенсиите, а от 1 октомври
- преизчисляването им; да се
овладеят цените на горивата и
стоките от първа необходи-
мост; подпочагане на бизнеса

и земеделските производители
за скъпия ток и др.

Нинова изрази задоволст-
во от договореното по иници-
атива на БСП отпускане на 20
млн. лв. за транспорт в малки-
те населени места, намаление
на картите за пътуване на пен-
сионерите.

“Тези наши приоритети са
в актуализацията и е важно тя
да бъде приета, защото касаят
милиони българи. В момента
най-важното е да им дадем
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Rossiya RTR/RTR Planeta, Россия 24/Russia 24 и TV Centre
International не се излъчват в Европейския съюз след решение на Съвета
на ЕС. И трите са били достъпни у нас, но СЕМ не ги е спирал.
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Íàé-âàæíîòî å äà îñèãóðèì
ñèãóðíîñò íà õîðàòà
Избори сега означават хаос и задълбочаване на кризите -
не можем да го допуснем, заяви лидерът на БСП
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спокойствие и сигурност, ко-
ментира Нинова.

“За нас избори сега озна-
чава още хаос в държавата,
задълбочаване на кризите, лип-
са на парламент, който да взи-
ма адекватни решения, неизве-
стност и несигурност за хора-
та и бизнеса. Не можем да
допуснем това да се случи, ние
сме отговорна партия и парт-
ньор в коалицията!”, заяви
Корнелия Нинова.

Порой и градушка удариха София и страната в късния следобед

¬  ¿ƒ⁄–

е беше толкова отдавна, за да сме
забравили как хората протестираха
срещу управлението на Бойко Бо-
рисов. Думата, която най-често се
чуваше по площадите, беше: “Коруп-
ция”. Пропищяхме от тази коруп-
ция, която се беше пропила навсякъ-
де и във всичко, от онази клиентела,
от гъстата мрежа от фирми около
Баце, която беше обсебила държав-
ните поръчки и успяваше да лапне
лъвския пай от европарите.

Част от тези “игрички”, в които
през годините назад изтекоха огром-
ни пари, ни ги напомни ОЛАФ -
Европейската служба за борба с
измамите. За миналата година са
приключили проверките по 10
съмнителни случая за злоупотреби
с европари у нас (Стр. 2). По шест
са издадени препоръки. Казано с
думи прости - ОЛАФ иска да върнем
над 30 млн. евро на европейския
бюджет заради далавери, 23 млн. от
тях за 377 къщи за гости. Дали това
е неочаквано!

Един от тези случаи е свързан с
отглеждането на лозя, при който е
установено, че част от работниците
били без трудови договори, а полу-
чателят на европарите е завишавал
цените за извършената работа и е
възлагал дейността на подизпълни-
тели срещу по-ниско заплащане. В
разкритията си ОЛАФ насочва вни-
манието срещу една от големите
далавери - прословутите къщи за
гости, финансирани от европейски-
те земеделски фондове.

Çà ÷èÿ

ñìåòêà?
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Мая ЙОВАНОВСКА
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ÎËÀÔ èñêà Áúëãàðèÿ äà âúðíå
30 ìëí. åâðî çàðàäè èçìàìè
Най-голямата сума за възстановяване е заради
нередности с 377 къщи, финансирани с европейски пари

Европейската служба за
борба с измамите със средства
от ЕС (ОЛАФ) препоръчва
България да върне в европей-
ския бюджет над 30 милиона
евро по проекти. Това се казва
в годишния доклад за дейността
на службата, представен вчера.

ОЛАФ е приключила про-
верките по 10 случая на съмне-
ния за злоупотреба с европей-
ски средства у нас през минала-
та година. По шест случая са
издадени препоръки за по-на-
татъшни действия, като един от
тях е свързан с отглеждането на
лозя. При проверката от ОЛАФ

е установено, че част от работ-
ниците не са разполагали с тру-
дови договори, а бенефициентът
е завишавал цените за извърше-
ната работа и е възлагал дей-
ността на подизпълнители сре-
щу по-ниско заплащане. Друже-
ство от друга държава от ЕС е
участвало в случая в схема, во-
деща до съмнения за пране на
пари. По този случай е издадена
препоръка за възстановяване на
близо половин милион евро.

От ОЛАФ отчитат още
проверките си по случаите с
къщите за гости у нас, финан-
сирани от европейските земе-

делски фондове. По тях се
иска да се възстановят на ев-
ропейския бюджет 23 милио-
на евро за 377 къщи, защото
имотите не са били използва-
ни по предназначение - да се
ползват от туристи срещу
наем вместо за частни нужди.

По програмата за реклама
на вина, спиртни напитки и
млечни изделия местно произ-
водство в България са били
допуснати нередности, като
средствата по всичките 11 про-
грами са били насочени към
едно дружество със седалище
в Гърция. Отпуснатите заеми

от ЕС не са били възстановени
от получателите на сумите.
Цените по проектите са били
завишени, а в някои случаи
дължимите суми не са били
разплатени на изпълнителите.
ОЛАФ препоръчва да се
възстанови цялата отпусната
от ЕС сума по тези проекти -
общо 7 милиона евро.

От ОЛАФ е било установе-
но още, че в проект за залеся-
ване са били включени земи,
на които не може да има на-
саждения. Същевременно при
наблюдение в продължение на
пет години е било отчетено, че

за тези земи се начисляват суми
за обработка, без да има при-
знаци за действително извърше-
на дейност. От европейската
служба са препоръчали да бъде
възстановена цялата осигурена
сума - 180 хиляди евро, както и
срещу заподозрените да бъде
заведено дело.

От 85 случая, предадени от
ОЛАФ на Евраопейската про-
куратура, 13 са свързани с
България. В европейския бюд-
жет трябва да бъдат възстано-
вени общо над половин мили-
ард евро по проекти във всички
страни от ЕС.

Повече от 70 рисунки на деца от цялата страна бяха представени
в изложбата “Децата за бъдещето на планетата”, която беше открита в НС
по инициатива на депутата от “БСП за България” Веска Ненчева. Експозицията
е част от заключителния етап на третото издание на националните
номинации “Най-големият малък приятел на животните в природата - BLFAN”,
съвместно с фондация “АФА - България” и народни представители

Антикорупционната комисия за
трети път установи конфликт на инте-
реси за кмета на столичния район
“Красно село” Росина Станиславова.
Производството на комисията е започ-
нало по сигнал, че тя е плащала с об-
щински пари на адвокати за лични цели.

Първо кметицата е сключила
граждански договори с двама адвока-
ти, включително и за участието им в
постоянни комисии в общината, за
което им е било изплащано възнаг-
раждение от общинския бюджет. В
същото време Станиславова ги е ан-
гажирала да я консултират и пред-

Цените на лекарствата у нас са се повишили с около 10%, отчитат
фармацевти. Според Николай Костов, председател на Асоциацията на соб-
ственици на аптеки, медикаменти и медицински стоки масово са поскъпна-
ли. “Нашите доставчици увеличават цените, някои за втори път. Радостното
е, че относителното увеличаване е в по-малка степен - усреднено е под
10%. При някои лекарства и нелекарствени продукти обаче е над 15%.
Постоянно получаваме нови цени от доставчици и ние преоценяваме сто-
ките”, обясни той. Според него  ръстът е основно при лекарствата без
лекарско предписание. Намаленият ДДС на лекарства директно би се отра-
зил на пределната и максималната цена, над която аптеките имат право да
продават, коментира още Костов. Той бе категоричен, че все още има липса
на медикаменти. “В момента са 68, бяха над 300 вида лекарства, за които
има недостиг. Има изразена липса на антибиотици”, посочи фармацевтът.

Съветът за електронни медии
(СЕМ) обяви, че още три руски теле-
визии са спрени на територията на
Европейския съюз след решение на
Съвета на ЕС. Това са Rossiya RTR/
RTR Planeta, Россия 24/Russia 24 и
TV Centre International. И трите са
били достъпни у нас. СЕМ не е вземал
решение за спирането им, тъй като
регламентът на ЕС има пряко дейст-
вие и е в сила от 4 юни, обясни Симо-
на Велева, член на СЕМ.

Според Европейската комисия
трите руски телевизии са използва-
ни от руското правителство като
“инструменти за манипулиране на

Êìåòúò íà „Êðàñíî ñåëî” ïëàùàëà
ñ îáùèíñêè ïàðè íà àäâîêàòèòå ñè

ставляват пред административни ор-
гани и съдилища в лично качество.

Административните производст-
ва и делата, по които адвокатите са
били ангажирани от нея, са свърза-
ни с установените по-рано от коми-
сията два конфликта на интереси. В
първия случай кметицата бе опреде-
лила себе си за ръководител на про-
ект с европейски средства, възнаг-
раждението си и бе избрала екипа
на проекта. Във втория случай бе
ангажирала дъщеря си на трудов
договор по същия проект - за патро-
нажна грижа за възрастни хора.

10% ðúñò íà öåíèòå
íà ëåêàðñòâàòà

Îùå òðè ðóñêè òåëåâèçèè
ñà ñïðåíè ó íàñ îò ÅÑ

Пълен провал претър-
пя опитът на Столичната
община да си вземе неза-
конно ползван имот в Бо-
рисовата градина. След
двуседмични бавни дейст-
вия по премахването на
конструкциите на някол-
ко чадъра в оградено про-
странство от автокъща
“Капитолия”, акцията вче-
ра бе спряна от съда. Ден
по-рано от ГЕРБ се опла-
каха, че не са допуснати в
имота. По-късно предста-
вители на общината вля-

Ôàíäúêîâà ñå ïðîâàëè â
ïðåìàõâàíåòî íà íåçàêîííà àâòîêúùà

информация и насърчаване на дез-
информацията относно нахлуване-
то в Украйна, включително за про-
паганда, с цел да се дестабилизират
съседните на Русия държави и ЕС и
неговите държави членки”. Медии-
те могат да продължат да действат,
но с друга дейност - да правят из-
следвания и интервюта примерно,
но не и да излъчват, обясни Габри-
ела Наплатанова от СЕМ.

Зрители са уведомили СЕМ, че е
спрян и “Първи канал”, но това веро-
ятно е по желание на доставчика, съоб-
щи Соня Момчилова, председател на
съвета, по време на заседанието му.

зоха и започнаха с паяк да
преместват луксозни коли,
паркирани точно под тен-
тите. Сутринта се оказа,
че колите са върнати по
местата им. “Някакви не-
знайни сили са успели да
върнат автомобилите.
Има вече и мотоциклети.
Тротинетки липсват само
тук и детски колички”,
оплака се шефът на Сто-
личния общински съвет
Георги Георгиев.

Самият кмет Йорданка
Фандъкова пристигна на

мястото, за да съобщи, че
от автокъщата са подали
жалба вчера сутринта, а
няколко часа по-късно
съдът я е удовлетворил.
Главният архитект Здрав-
ко Здравков обясни, че
според съда можело да
завали градушка и да на-
руши целостта на автомо-
билите. “Още нещо се каз-
ва - че ние сме постъпили
едва ли не като вандали,
че чупим, че трошим. Това
абсолютно не е вярно”,
заяви той.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Георги Свиленски

Ïîêàçâàíåòî
íà îòíîøåíèÿ ìåæäó
êîàëèöèîííèòå
ïàðòíüîðè íå òðÿáâà
äà å çà ñìåòêà
íà õîðàòà

Петков и добави, че ел. енер-
гията и втечненият газ се ос-
вобождават от акциз. Нама-
лява се ДДС на парното с 9%,
а на хляба става нула. Ще има

Ìèíèñòåðñêèÿò ñúâåò ïðèå
àêòóàëèçàöèÿòà íà áþäæåòà
Най-важното е антикризисните мерки да бъдат
подкрепени до 24-17 юни, заяви Георги Свиленски

ги Свиленски. Според него
несъгласието трябва да бъде
изразено с аргументи и ра-
зум, за да бъде чуто от коали-
ционните партньори. По ду-
мите на Свиленски най-важ-
ното е бюджетът да бъде при-
ет до 24-17 юни, за да може
от 1 юли пенсионерите да

Юлия КУЛИНСКА

получат новите си пенсии и
семействата да получат под-
крепата, която очакват.

Андрей Гюров, председа-
тел на ПГ на ПП, призна, че
по време на експертните
съвети на коалицията е има-
ло напрежение, недоразуме-
ния или висящи въпроси.

Партньорите обаче са се раз-
брали да ги изяснят между
първо и второ четене на ак-
туализацията.

Най-вероятно министрите
ни са напуснали, след като
нищо от предложенията им не
е оценено, заяви депутатът от
ИТН Любомир Каримански.

Той допусна, че реформите се
отлагат за 2023 г., след като
финансовият министър Асен
Василев обяснил, че в актуа-
лизацията няма реформи, а
само антикризисни мерки. От
ДБ пък определиха напуска-
нето на министрите като емо-
ционално.

Актуализацията на бюдже-
та за тази година беше приет
от правителството и беше
внесен вчера в НС. Не хар-
чим повече пари, даваме ги на
хората в нужда, заяви преди
заседанието примиерът Ки-
рил Птеков, който представи
акцентите, които по-късно
бяха приети. Пенсиите се
увеличават с 60 лв. плюс
10%. Таванът им става 2000
лв. За последните 12 месеца
минималната пенсия се е по-
вишила от 300 лв. на 467 лв.,
а за последните 12 години
преди това то е само със 100
лв, каза Петков. Бензиностан-
циите ще намалят цената на
дизела и бензина без добавки
с 25 ст. на литър, посочи

данъчни облекчения за млади-
те. “Мерките за 2 млрд. лв. са
безпрецедентни. Хубавото е,
че те не са проинфлационни,
защото крайният дефицит ос-
тава на 4,1”, коментира той.

По-късно стана ясно, че
министрите на ИТН Гроздан
Караджов, Теодора Генчовска
и Радостин Василев са напус-
нали заседанието на МС след
отказа за пари за увеличение
на заплатите в МВнР и за
пътни проекти. Министър
Александър Николов не е
присъствал на заседанието.

Не е добър знак напуска-
нето на когото и да било от
което и да било заседание,
коментира председателят на
ПГ “БСП за България” Геор-

Лидерът на БСП посочи, че партията
“носи отговорността за това управление
и знае как да продължи напред”.

БСП категорично подкрепя политика-
та, заявена от премиера Кирил Петков и
партия “Продължаваме промяната”, за
борба с корупцията и с модела ГЕРБ.

“От 5 г. водим тежка битка с този
модел, имаме най-много опит и най-много
рани от нея. Навсякъде е обрасло със
зависимости и саботаж”, посочи още
Нинова. Вицепремиерът съобщи, че соци-
алистите  подкрепят кандидатурата на
Бойко Рашков за шеф на КПКОНПИ. В
отговор на журналистически въпрос ще
има ли още министри от БСП в управле-
нието, Нинова отговори така:

“Нито сме разговаряли, нито имаме
претенции за постове, в тази коалиция сме
за други неща”, категорична е Нинова.

“Окончателното решение за позиция
и действия от страна на БСП ще вземе
Националният съвет на партията в неде-
ля, 12 юни”, обяви Нинова. По-рано през
деня стана ясно, че ИТН напуска коали-
цията,заради непримирими спорове с
Кирил Петков, Асен Василев и ПП. В
последната седмица вицепремиерът Гроз-
дан Караджов на ИТН е поискал увелича-
ване на бюджета на МРРБ с 3,6 млрд.
лева. Ако това не стане, министрите от
партията на Слави Трифонов са предпре-
дили, че няма да подкрепят актуализация-

Íàé-âàæíîòî å äà îñèãóðèì
ñèãóðíîñò íà õîðàòà

та на бюджета.  Според премиера Кирил
Петков исканото увеличение е много над
предвидените 2,2 млрд в бюджета на
МРРБ.  “Те искат парите да бъдат платени
на същите фирми, които последните годи-
ни бяха разследвани от министър Рашков
за злоупотреби”, подчерта той и посочи,
че актуализацията се прави заради увели-
чението на пенсиите, за намаляване на це-
ните на бензина и ДДС на хляба и овла-
дяване на кризата в страната, а не за стро-
ителство и ремонти на пътища.

“Обещахме на гласоподавателите ни,
че ще имаме нулева толерантност към ко-
рупцията”, посочи Петков. Вторият го-
лям разрив с ИТН настъпил заради липса-
та на реформа в КПКОНПИ и предложе-
нието на премиера комисията да бъде
оглавена от Бойко Рашков.

“Готови сме да работим като правител-
ство на малцинството, но няма да харчим
нито един лев без надзор и без контрол.
Бойко Рашков ще застане начело на
КПКОНПИ, внасяме промените в закона
за нея още днес”, заяви Петков.  “Прави-
телство на малцинството е много по-доб-
ре, отколкото правителство, на което се
опитват да му се извиват ръцете за пари и
работата най-важната организация за бор-
ба с корупцията да се спира, когато имаме
кандидат като Бойко Рашков. Морал не е
да се крием под някакви общи заглавия, а
морал е когато кажеш “НЕ” на парите да
отиват при мафиотите, които са изнасяли
парите с торби”, заключи Петков.

От стр. 1
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Òâîðöè èñêàò áëîêèðàíå
íà ïèðàòñêè ñàéòîâå
70 на сто от българите не желаят да плащат за съдържание с авторски права

ОБЯВА

”— Õ¿ ¬  ìÿŒ“À¿Õƒ— » ¡–¿“flî - ¬ÂÎËÍÓ “˙ÌÓ-
‚Ó, Ò‚ËÍ‚‡ Â‰Ó‚ÌÓ Œ·˘Ó Ò˙·‡ÌËÂ Ì‡ ˜ÎÂÌ-ÍÓÓÔÂ-
‡ÚÓËÚÂ, ÍÓÂÚÓ ˘Â ÒÂ ÔÓ‚Â‰Â Ì‡ 01.07.2022 „. ÓÚ
17:30 ˜‡Ò‡ ‚ „‡‰ ¬ÂÎËÍÓ “˙ÌÓ‚Ó, ‚ ıÓÚÂÎ ìœ‡ÌÓ-
‡Ï‡î, ÔË ÒÎÂ‰ÌËˇ ‰ÌÂ‚ÂÌ Â‰:

1. œËÂÏ‡ÌÂ Ì‡ √Ó‰Ë¯ÌËˇ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚ ÓÚ˜ÂÚ Á‡
2021 „Ó‰ËÌ‡;

2. ŒÒ‚Ó·ÓÊ‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ Ì‡ ˜ÎÂÌÓ‚ÂÚÂ
Ì‡ ”— Ë  — Á‡ ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ ËÏ;

3. »Á·Ó Ì‡ ÌÓ‚Ë ”— Ë  — Ì‡ ¬  ìÿÓÚÎ‡Ì‰ÒÍË
·‡Úˇî;

4. –‡ÁÌË.
◊ÎÂÌ-ÍÓÓÔÂ‡ÚÓËÚÂ ËÎË ÚÂıÌËÚÂ Ô˙ÎÌÓÏÓ˘ÌËˆË

ÒÂ Â„ËÒÚË‡Ú Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ ‚ Œ·˘ÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ Ò
ÎË˜Ì‡ Í‡Ú‡ ËÎË ËÁË˜ÌÓ Ô˙ÎÌÓÏÓ˘ÌÓ Â‰ËÌ ˜‡Ò ÔÓ-
‡ÌÓ Ì‡ ÏˇÒÚÓÚÓ Ì‡ Ò˙·‡ÌËÂÚÓ.

œË ÎËÔÒ‡ Ì‡ Í‚ÓÛÏ, Ì‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 21, ‡Î.
2 ÓÚ ”ÒÚ‡‚‡ Ì‡ ÍÓÓÔÂ‡ˆËˇÚ‡, Ò˙·‡ÌËÂÚÓ ˘Â ÒÂ
ÔÓ‚Â‰Â Ì‡ Ò˙˘ÓÚÓ ÏˇÒÚÓ, ‚ Ò˙˘Ëˇ ‰ÂÌ ÓÚ 18:30
˜‡Ò‡, ÌÂÁ‡‚ËÒËÏÓ ÓÚ ·Óˇ Ì‡ ÔËÒ˙ÒÚ‚‡˘ËÚÂ.

œŒ ¿Õ¿ «¿ Œ¡ŸŒ —⁄¡–¿Õ»≈

ОБЯВА

    ”Ô‡‚ËÚÂÎÌËˇÚ Ò˙‚ÂÚ Ì‡ —‰ÛÊÂÌËÂ Ò ÌÂÒÚÓ-
Ô‡ÌÒÍ‡ ˆÂÎ ì“»ÿ»Õ¿î Ò‚ËÍ‚‡ Œ·˘Ó Ò˙·‡ÌËÂ Ì‡
17.06.2022 „. ‚ ÓÙËÒ‡ Ì‡ Ò‰ÛÊÂÌËÂÚÓ ‚ „‡‰ —Ó-
ÙËˇ ÛÎ. ì…Ó‰‡Ì …Ó‚ÍÓ‚î π13 ÓÚ 12:00 ˜‡Ò‡ ÔË
ÒÎÂ‰ÌËˇ ‰ÌÂ‚ÂÌ Â‰:

  1. œËÂÏ‡ÌÂ Ì‡ ÙËÌ‡ÌÒÓ‚Ëˇ ÓÚ˜ÂÚ Ì‡ Ò‰ÛÊÂ-
ÌËÂÚÓ Á‡ 2021 „Ó‰ËÌ‡.

  2. œËÂÏ‡ÌÂ Ì‡ ÓÚ˜ÂÚ Á‡ ‰ÂÈÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ Ò‰ÛÊÂ-
ÌËÂÚÓ Á‡ 2021 „Ó‰ËÌ‡.

  3. œËÂÏ‡ÌÂ Ì‡ ·˛‰ÊÂÚ‡ Ì‡ Ò‰ÛÊÂÌËÂÚÓ Á‡
2022 „Ó‰ËÌ‡.

  4. –‡ÁÌË.

œÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ”—: Ã‡Ëˇ ¿Ú‡Ì‡ÒÓ‚‡

œŒ ¿Õ¿ Като “много добра” оценяват практическата насоче-
ност на обученията по проекта “Подобряване на услови-
ята за лечение на спешните състояния” (ПУЛСС) 71% от
работещите в центровете за спешна медицинска помощ.
Това показват данните от анонимна анкета на Национал-
ния център за обучение и квалификация в системата за
спешна медицинска помощ сред 292 представители на
спешните екипи в страната. Най-често анкетираните искат
повече обучение за специфичен травматизъм при пътно-
транспортно произшествие, както и за реакция при ма-
сови бедствия и аварии, терористични актове, самоот-
брана и справяне с конфликтни ситуации. В изпълнение
на проекта надграждащи знания и умения за работа със
спешни пациенти ще получат близо 7000 спешни медици.
Обучение ще преминат и работещите в спешните отде-
ления на болниците с над 50% държавно участие в капи-
тала. Общият бюджет на ПУЛСС е 7 млн. лв., които са
100% безвъзмездна финансова помощ.

11 организации от творческия сек-
тор, които защитават интересите на
почти всички творчески индустрии и
професии, се обединиха около предло-
жение за промени в Закона за авторско-
то право и сродните му права. Те са
свързани с възможността да се блоки-
рат пиратски сайтове.

Промените целят да се запълни лип-
сата на правна възможност за блокира-
не на достъп до сайтове, предлагащи за-
щитено съдържание без уредени автор-
ски и сродни права. За разлика от евро-
пейските си колеги, българските право-

3/4 îò îò ìåäèöèòå ñà
äîâîëíè îò îáó÷åíèåòî
ïî ñïåøíà ïîìîù

Пандемията от КО-
ВИД-19 увеличи
смъртността сред бълга-
рите и средно един 50-
хиляден град си е отишъл.
Това каза магистър-фар-
мацевтът проф. Георги
Момеков от Катедрата по
фармакология, фармакоте-
рапия и токсикология в
Медицинския универси-
тет в София.

Броят на заразените и
заболелите се увеличава,
затова се увеличават и
хората с т.нар. дълъг КО-
ВИД или пост КОВИД,
обясни председателят на
Българското сдружение по
иновативна медицина д-р
Валери Цеков. Сдружени-
ето организира информа-
ционна кампания “По-сил-
ни срещу КОВИД-19”.
Той поясни, че дългият
КОВИД е труден за диа-
гностициране. Наблюдени-
ята на световната медици-
на са, че около 20% от
хората над 18 г., които са
боледували от КОВИД,
вече имат поне един сери-

носители и до момента са лишени от
правната възможност да поискат от
интернет доставчици да ограничат или
блокират достъпа на потребителите до
“пиратски” сайтове, които предлагат
защитено съдържание.

Законопроектът е подготвен от
Българската асоциация на музикалните
продуценти и Асоциация “Българска
книга”. В него се предвижда да се иска
блокиране, без да е необходимо право-
носителите да са потърсили преди това
отговорност от директния нарушител -
пиратския сайт. Той в много случаи е

неизвестен или пък е в друга юрисдик-
ция. Също така се предвижда да не се
търси вина или специфична отговорност
от посредника - интернет доставчик, а
от него се иска само да прекрати или
ограничи достъпа до пиратския сайт.

Според инициаторите онлайн пи-
ратството не само присъства масово,
но е изключително бързо, динамично,
коварно, адаптиращо се и нанасящо
големи вреди на творческия сектор.
Ползващите легални услуги реално са
малцинство, а поне 70% от хората в
България нямат желание да плащат за

съдържание, смятат авторите на зако-
новите промени.

В инициативата за промени в закона
се включиха и асоциации на професио-
налните фотографи и на филмовите про-
дуценти, Българската музикална асоциа-
ция, МУЗИКАУТОР, ПЕН България,
ПРОФОН, Съюзът на българските писа-
тели, Съюзът на преводачите в България,
ФИЛМАУТОР. Законопроектът вече е
изпратен до Министерството на култу-
рата, Комисията за култура и медии и
Комисията по конституционни и правни
въпроси към Народното събрание.

Питане относно бездействието на
местната администрация в село Ма-
ринка по отношение на осигуряване
на дърва за огрев на жителите на
населеното място отправиха към
кмета на Бургас общинските съвет-
ници от БСП Живко Господинов,
Мадлен Мутафян и Георги Георгиев.

Те са получили множество сигна-
ли от жителите на селото, от които
става ясно, че кметството е абдики-

ÊÎÂÈÄ-19 îòíåñå åäèí
50-õèëÿäåí ãðàä

Аида ПАНИКЯН

озен здравословен про-
блем, а при хората над 65
г. всеки четвърти съобща-
ва за това. Над 13% от за-
болелите от коронавирус
поне 1 месец след това не
могат се възстановят, а 1/
3 от хоспитализираните
поне още 6 месеца се бо-
рят със симптомите на бо-
лестта. Най-честите симп-
томи, които продължават
най-дълго, са отпадналост,
уморяемост, затруднено
дишане, повишено кръвно,
тромбози, сърдечносъдови
проблеми, суха кашлица и
дразнене в гърлото, разсе-
яност, “мозъчна мъгла”, ко-
сопад, проблеми с урини-
рането (може да се стигне
и до бъбречна недо-
статъчност и диализа). При
по-продължителна проява
на такива симптоми пре-
боледумалите КОВИД,
макар и много леко, тряб-
ва да потърсят лекар, пре-
поръча д-р Цеков.

Ваксините не пазят на
100% от заболяване, но
световният опит показа, че
пазят от тежко заболява-
не, хоспитализация и
смърт, коментира про.
Момеков.

ÁÑÏ â Áóðãàñ ïèòàò êìåòà çà
äîñòàâêàòà íà äúðâà â ñ. Ìàðèíêà

рало от тази дейност като част от
социалната си програма.

След като сечта в землището на
селото е преустановена, местните
кметове са ползвали услугите на гор-
ските стопанства в Малко Търново.
Сега обаче се налага хората да търсят
услугите на продавачите на дървеси-
на, които от една страна са малко, а
от друга са вдигнали цените на сто-
ката си. Към момента цената на куб.

метър е 150 лв., а по складове пред-
лагането е на двойна цена.

“Хората са объркани, търсейки
изход за посрещане на зимата, тъй
като перспективата е неясна. В съсед-
ните села кметствата са изготвили
списъци на самотни, боледуващи и
крайно нуждаещи се хора, а в Ма-
ринка такава инициатива не е нали-
це”, коментират в питането си об-
щинските съветници.

Среща на
образователната
общност за
популяризиране на
иновативни методи
на преподаване
и представяне на
нови образователни
възможности,
прилагани в
русенските детски
градини и училища,
се състоя в Русе.
Форумът бе открит
от кмета на града
Пенчо Милков.
“Целта ни е всички
деца да имат равен
шанс да се докоснат
до технологии
и възможности”,
каза той
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За преминаването през тунела
под Шипка няма да се  плаща
допълнително, защото той ще бъде
част от републиканската пътна мре-
жа, за която ще важи винетка или
тол такса.

Това стана ясно при подписва-
нето в Агенция “Пътна инфраструк-
тура” на договорите за проектира-
не, строителство и за строителен
надзор на пътното съоръжание.
Очакванията са, когато тунелът е
готов, след малко повече от четири
години, ако всичко върви по план,
през него да преминават 10 хил.
пътни превозни средства на дено-
нощие, или двойно повече от сега.

Обществената поръчка предвиж-
да изграждането на участък с
дължина 10,549 км, от които 7,96
км са ново строителство, а 2,59 км
са реконструкция на съществува-
щия път за Габрово. Ще се изградят

“Спад на цените на
природния газ определе-
но ще има. Това е дълъг
процес, най-вероятно
есента ще се усети, всич-
ко зависи и от войната в
Украйна. 50 на 100 сред-
но в ЕС газохранилища-
та са запълнени и все
повече ще се запълват”.
Това заяви енергийният
експерт Красимир Ма-
нов пред Нова нюз. По
думите му е нормално
газохранилищата да не са
нагнетени предвид изми-
налия зимен сезон. Пра-
вителството трябваше да

Повече от половина-
та (52,9 процента) от
цялата електроенергия,
произведена в Германия
през първото тримесе-
чие на 2022 г., е генери-
рана от класически енер-
гийни източници, сред
които въглища, природен
газ и атомна енергия, по

Ðàçøèðÿâàìå àçèàòñêèòå
ïàçàðè íà êèñåëîòî íè ìëÿêî
Корнелия Нинова посети фабриката на “Ел Би Булгарикум”
във Видин, вдигат заплатите на работниците там

СНИМКА МИНИСТРЕСТВО НА ИКОНОМИКАТА

Вицепремиерът и ми-
нистър на икономиката и ин-
дустрията Корнелия Нинова
посети фабриката за млечни
продукти на “Ел Би Булгари-
кум” във Видин. Компанията
е 100% държавна. Ръководст-
вото на предприятието я за-
позна с производствения про-
цес и проблемите, пред които
са изправени. “България се
гордее с киселото мляко и
сирене, които са познати и
търсени продукти в много
страни. Ще направим всичко
по силите си да подкрепим
родното производство”, заяви
Нинова.

Вицепремиерът се ангажи-
ра във фабриката да се закупи
нова машина за разфасоване на
продуктите и да се повишат
заплатите на работниците.
“Заедно с новото ръководство

на компанията сме в напредна-
ли разговори с японската ком-
пания “Мейджи” за инвестиция
във високотехнологична науч-
но-изследователска лаборато-
рия в София, както и за разши-
ряване на азиатските пазари на
българското кисело мляко”,
каза вицепремиерът.

На 12 май вицепремиерът
и посланикът на Япония у нас
Хироши Нарахира посетиха
държавната компания за про-
изводство на мляко. В нея се
съхраняват над 1000 щама
бактерии и повече от 100 за-
кваски за оригиналното
българско мляко. Голяма част
от модерната техника в ком-
панията е японска, а много от
служителите в нея са били на
обучение в Япония. “Ел Би
Булгарикум” е държавно пред-
приятие и няма да се привати-
зира, увери Корнелия Нино-
ва. Тя бе първият министър
от 20 години, който посещава
лабораторията.

Çà òóíåëà ïîä Øèïêà íÿìà
äà ñå ïëàùà äîïúëíèòåëíî

и общо 5 тунела с обща дължина
4,011 км. Най-дългият от тях е под
връх Шипка и ще е 3,22 км. Остана-
лите 4 тунела са по-малки - съот-
ветно 171 м, 240 м, 90 м и 290 м.
Ще бъдат построени също 6 моста
и 1 подлез.

Тунелът ще бъде с две ленти за
движение, две водещи ивици и два
тротоара.  Съоръжението ще е
възлова точка при движението в
посока Север-Юг и чрез него ще се
осъществява преминаването през
Стара планина в централната част
на България.

Парите за изграждането на ту-
нела идват по Програма “Транс-
портна свързаност” 2021-2027 г. на
ЕС. Стойността на договора е 358
млн. лв. с ДДС. Срокът за изпълне-
ние на поръчката е 240 дни (8 месе-
ца) за проектиране и 1280 дни (3,5
години) за строителство.

ÍÀÏ çàïî÷âà ìàñîâè ïðîâåðêè
íà òúðãîâñêè îáåêòè

Националната аген-
ция по приходите
(НАП) започва лятната
си кампания за провер-
ка на търговските обек-
ти в цялата страна.
Това заяви пред бТВ
изпълнителният дирек-
тор на приходната
агенция Румен Спецов.
Той призова всички
собственици на търгов-
ски обекти да проверят
касовите си апарати
преди началото на се-
зона.  Има тенденция за
неиздаване на касови
бележки, за откриване

на устройства, които
не подават данни към
НАП, но това не е
нещо ново, каза Спе-
цов.

Според него ме-
тодът “таен клиент” е
много ефективен - в
този случай данъчни
служители правят кон-
тролна покупка в опре-
деления обект, прове-
ряват дали се издава ка-
сова бележка, а след
това чрез мобилно
приложение проверя-
ват дали данните от
тази касова бележка

отиват към НАП. Ру-
мен Спецов обясни, че
вече има няколко слу-
чая на запечатани за
срок от 14 дни заведе-
ния.

Първата админист-
ративна мярка е нала-
гане на глоба. После-
два и принудителна ад-
министративна мярка -
запечатване на търгов-
ски обект за срок от 30
дни в зависимост от
това дали нарушението
е за първи път, а мини-
малният период е поне
14 дни, обясни Спецов.

ЕНЕРГИЕН ЕКСПЕРТ:

Ñïàä íà öåíèòå íà ãàçà
ùå èìà íàåñåí

вземе на оперативно уп-
равление рафинерията в
Бургас, за да не се пови-
шат цените на петрола,
отбеляза той. “Ако бях-
ме разработили собстве-
ните си енергийни източ-
ници, например въглища-
та в Маришкия басейн,
цените на топлоенергия-
та нямаше да станат тол-
кова високи”, подчерта
експертът.

Исканията за увели-
чение на цените на пар-
ното са реалистични, а
не трик. Те отговарят на
случващото се с газа и

въглеродните квоти. Тези
два компонента правят
над 80% от разходите на
една топлофикация, ко-
ментира пред Нова теле-
визя експертът по управ-
ление на енергията и ре-
сурсите Боян Рашев.
ДКЕВР направи възмож-
ния минимум в момента
- 40%. “Това означава
обаче, че топлофикации-
те ще продължават да
губят и да нямат пари за
ремонти. Но държавата
прави всичко възможно
да защити крайния потре-
бител”, каза той.

Åäíà-òðåòà îò òîêà â Ãåðìàíèÿ
å îò âúãëèùà

данни на Федералната
статистическа служба на
Германия, информира
ДПА. Въглищата все още
са най-важният енергиен
източник в Германия. Те
формират малко под една
трета (31,5 процента) от
производството на елек-
троенергия в страната.

Делът на възобновяеми-
те енергийни източници
обаче постоянно се уве-
личава, отбелязва ДПА.
Вятърната енергия, фо-
товолтаичните системи и
инсталациите на биогаз
формират 47,1 процента
от генерираната електро-
енергия в Германия.
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През първото триме-
сечие БВП бележи ръст
от 4% в сравнение със
същия период на минала-
та година и повишение от
0,8% спрямо четвъртото
тримесечие на миналата
година, съобщи НСИ.

По предварителни
данни произведеният
брутен вътрешен про-
дукт през първото три-
месечие на 2022 г. възли-
за на 32,807 млрд. лв. по
текущи цени. На човек от
населението се падат
4800 лв. от стойностния
обем на показателя. При
среден за тримесечието
валутен курс от
1,744045 лв. за 1 щатски
долар БВП възлиза на
18,811 млрд. долара и

Световната икономика рискува да
изпадне във вреден период на стагфла-
ция (нисък растеж и висока инфлация)
в стила на 70-те години на миналия век,
предизвикан най-вече от нахлуването
на Русия в Украйна, предупреди Све-
товната банка, като намали годишната
си прогноза за растежа.

Токсичната комбинация от слаб
растеж и растящи цени може да пре-
дизвика масови затруднения в десетки
по-бедни страни, които все още се бо-
рят да се възстановят от сътресенията,
предизвикани от ковидпандемията.

Песимистичната прогноза дойде,
след като международният кредитор на-
мали прогнозата си за глобалния рас-
теж до 2,9%, което е с 1,2 процентни
пункта под прогнозата от януари, по-
ради сериозния спад, причинен от вой-
ната. “Рискът от стагфлация е значите-
лен с потенциално дестабилизиращи по-
следици за икономиките с ниски и сред-

Виненият туризъм трябва да
бъде защитен като нематериално
културно наследство, заяви зам.-ми-
нистърът на земеделието Момчил
Неков на кръгла маса за перспекти-
вите за развитие на този вид ту-
ризъм у нас.

Консумацията на вино в Бълга-
рия е около 120 милиона литра го-
дишно, като вносът е едва 5 милиона
литра. България произвежда качест-
вен продукт и може да печели от
него, категорични са експертите.

През последните 5 години у нас
са регистрирани нови 43 винарски
изби, като общият им брой за стра-
ната е 336.

Една трета от тези изби имат
потенциал за винен туризъм, смятат

ÄÊÊ äàâà „Êèíòåêñ”
íà ïðîêóðàòóðàòà
Печалбата на дружеството намаляла 17 пъти

Ръководството на Държав-
ната консолидационна компа-
ния (ДКК) ще сезира прокура-
турата за част от констатаци-
ите, изнесени в доклад от про-
верка на състоянието на “Кин-
текс”. Това съобщи на прескон-
ференция Смиляна Нитова,
изпълнителен директор на
ДКК. Досега старото ръковод-
ство и изпълнителният дирек-
тор на “Кинтекс” Александър
Михайлов не са представили
годишен финансов отчет на
дружеството, нито подобен
отчет за първото тримесечие
на тази година, каза Нитова.

СНИМКА БТА

Смиляна Нитова

Новият Съвет на директорите
на свое заседание е приел и
двата отчета. Според тези от-
чети печалбата на дружество-
то за първото тримесечие на
годината е около 17 пъти по-
малка спрямо същия период на
миналата година.

Съветът на директорите на
ДКК е възложил на Съвета на
директорите на “Кинтекс” да
направи проверка на състоя-
нието на дружеството и да
представи доклад от тази про-
верка.

Във връзка с изнесени не-
истини от бившия изпълните-

лен директор на “Кинтекс”
Александър Михайлов по от-
ношение на твърдението му, че
той е сключил много изгоден
договор за дружеството за 42
млн. евро за износ на специал-
на продукция, такъв не е наме-
рен в дружеството, каза Нито-
ва, която цитира резултати от
доклада.

Досега са сключвани дого-
вори за дейност, която дубли-
ра дейността на служители от
дружеството, допълни тя. Има
и договори, които преповтарят
определена дейност, става
дума за припокриване дей-
ността на един граждански
договор с друг такъв действащ.
По думите на Нитова фрапан-
тен е случаят с агентски дого-
вор - за представителство, като
там са платени над половин
милион долара за дейност, ко-
ято е осъществена преди
сключването на този договор.

Тя добави, че за един ден - на
20 февруари тази година, е
сключен договорът, споразу-
мение към него и проформа е
представена фактурата от дру-
гата страна и в едноседмичен
срок е платена посочена сума.

При проверката е устано-
вено, че всички договори,
сключвани за 6 месеца назад,
не са докладвани в Съвета на
директорите. От това следва
изводът, че Михайлов е управ-
лявал еднолично дружеството
и не е спазвал правилата на
Устава, договора за управле-
ние и правилата за работа на
Съвета на директорите и не е
уведомявал ръководството на
ДКК за сключените договори,
заяви Нитова.

Друг по думите й фрапан-
тен случай от работата на ста-
рото ръководство на “Кин-
текс” е свързан с това, че “през
този период има отказ в Еги-

пет от представителството на
ВМЗ от “Кинтекс”  и е
прехвърлено на частна фирма
БИМ, където Михайлов е бил
на ръководна длъжност.

Новите шефове  на “Кин-
текс” заявиха, че няма инфор-
мация да е осъществяван износ
на българско оръжие за Украй-
на. В същото време Михайлов
твърди друго. Според него е
изнесено оръжие за 200 млн.
лв. през Румъния към Украйна.
Пред журналисти вчера Михай-
лов каза, че става въпрос за
снаряди за залпов огън “Град”
и вицепремиерът Асен Василев
знаел за митническите товари-
телници за износа.

Михайлов даде изявление
пред медиите пред сградата на
Министерството на икономи-
ката и индустрията след бри-
финга на ДКК, в който компа-
нията изнесе данни за наруше-
ния на Михайлов.

4% ðúñò íà ÁÂÏ
çà ïúðâîòî òðèìåñå÷èå

Ñâåòîâíàòà áàíêà
ïðåäóïðåäè çà ñòàãôëàöèÿ

ни доходи”, заяви пред репортери пре-
зидентът на Световната банка Дейвид
Малпас.

За много страни ще бъде трудно да
избегнат рецесията, добави той. И ако
рисковете за перспективите се матери-
ализират, глобалният растеж може да
се забави още по-рязко - да предизвика
световна рецесия, предупреди Малпас.

В доклада на банката “Глобални
икономически перспективи” се казва, че
войната в Украйна увеличава щетите
от пандемията и засилва забавянето на
световната икономика, “която навлиза
в период, който може да се превърне в
продължителен период на слаб растеж
и повишена инфлация”. Спадът идва,
след като през 2021 г. растежът се
възстанови до 5,7% благодарение на
пандемията, отбелязвайки “най-рязкото
забавяне след първоначално възстано-
вяване от глобална рецесия за повече
от 80 години”.

съответно на 2752 дола-
ра на човек от населени-
ето. Преизчислен в евро,
БВП е 16,774 млрд. евро,
като на човек от населе-
нието се падат 2454 евро.
Създадената от отрасли-
те на националната ико-
номика брутна добавена
стойност (БДС) през
първото тримесечие на
2022 г. възлиза на 28,484
млрд. лв. по текущи цени.

През първото триме-
сечие на 2022 г. относи-
телният дял на аграрния
сектор в добавената
стойност на икономика-
та е 2,1 на сто, като на-
малява с 0,1 процентни
пункта спрямо същото
тримесечие на предход-
ната година. Индустри-

алният сектор увелича-
ва относителния си дял
в добавената стойност
на икономиката с 9,8
процентни пункта до
36,3 на сто. Относител-
ният дял на добавената
стойност, реализирана
от дейностите в секто-
ра на услугите, намаля-
ва до ниво от 61,6 на сто
при 71,3 на сто през
съответния период на
предходната година. За
крайно потребление
през първото тримесе-
чие на 2022 г. се израз-
ходват 81 на сто от про-
изведения БВП. Инвес-
тициите (бруто образу-
ване в основен капитал)
формират 12,2 на сто от
произведения БВП.

Ñúçäàâàò îñåì ðåãèîíà çà âèíåí òóðèçúì
от агроведомството. Идеята е да
бъдат обособени в осем винени реги-
она с различни специфики, а впослед-
ствие да има защитени географски
указания за тези региони.

Друга цел на Министерството на
земеделието е да насърчи хотелие-
рите да предлагат на туристите ме-
стно вино. Държавата ще подкрепя
винопроизводители с експортен по-
тенциал, за да има реални бизнес ре-
зултати от участието в международ-
ни форуми.

Предстои създаването на обща
работна група между експерти от
няколко министерства и бизнеса, за
да обсъждат и решават въпросите на
винения туризъм, съобщават от земе-
делското министерство.
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Íàöèîíàëåí ïðîòåñò
íà ôðåíñêèòå ìåäèöè

Здравни работници протестираха в цяла Франция с ис-
кания за назначаване на още медицински персонал и по-
добри заплати в държавните болници, предадоха агенции-
те. Девет профсъюзни организации и работнически колек-
тива демонстрираха пред здравното министерство в Па-
риж и в десетки други градове, за да бъде привлечено вни-
манието на управляващите към нарастващите опасения за
недостиг на кадри.

Пред 2021 г. правителството на Макрон предложи леко
увеличение на заплатите на някои здравни работници и одо-
бри купуването на нова медицинска техника, но медиците
твърдят, че проблемите са доста по-сериозни. Съкращенията
на разходите в сектора доведоха до това, че реномираната
някога обществена здравна система на Франция вече не раз-
полага с достатъчно персонал и не бе достатъчно подготвена,
когато пандемията настъпи.

ÐÑ Ìàêåäîíèÿ äà íå
íè êðàäå èñòîðèÿòà
Депутатите в Страсбург чуха как се погазват
човешки права заради етнически произход

Автомобил се е забил във витрина на магазин в западен Берлин, след като преди това
се бе врязал в група минувачи, като уби един човек и рани между 10 и 30 души. Шофьорът
е задържан, според някои медии той бил на пенсионна възраст. Все още не е ясно дали
става дума за инцидент по медицинска причина или за умишлен акт

СНИМКИ БТА

Основната позиция, която
българските учени защитиха
пред Европарламента в Стра-
сбург, е, че не са против маке-
донската идентичност, която
България признава, а
въпросът е да не се краде
българската история. Това
заяви проф. Николай Овчаров
пред БТА за посещението в
Страсбург на група наши уче-
ни, които запознаха във втор-
ник евродепутатите с българ-
ските позиции по спора с РС
Македония. В представения
меморандум се казва, че РСМ
е изградила миналото си “чрез
кражба и фалшифициране на
историята”

По думите му отзвукът е
бил доста добър. “Ние носех-

ме над 200 книги на англий-
ски език, предназначени имен-
но за това - за книгите, за ези-
ка в Северна Македония, за
други нарушения, издателст-
во на БАН, разграбиха се,
може да се каже, тези книги.
След това говорихме и пред
заседанието на групата на Ев-
ропейските реформатори и
консерватори, над 70 евроде-
путати бяха и чуха нашите ар-
гументи”, отбеляза проф. Ов-
чаров. Темата е била дискути-
рана и с някои видни предста-
вители на ЕП, сред които
председателят на ЕНП Манф-
ред Вебер. “Въобще за един
следобед свършихме много
работа, даже така се шегува-
ме, че ние свършихме повече

работа, отколкото нашите
дипломати за доста време”,
добави проф. Овчаров. Той
разглежда свършеното в
Страсбург само като начало.

Проф. Ана Кочева е
изтъкнала, че в РСМ трябва
да се положат още по-голе-
ми, но искрени усилия за
преодоляване на езика на ом-
разата. Тя, както и Овчаров,
се спряха върху фалшифика-
цията на документи, като са-
моличности на хора се сме-
нят със задна дата. Проф.
Пламен Павлов заяви, че
трябва да се чуе гласът на
българската наука в Евро-
парламента. Доц. Спас Ташев
от БАН изнесе фрапиращи
данни за случаи на погазва-

Жител на град Омаха,
американския щата Небраска,
разчиства канализацията, след
като колата му заседна в
наводнена улица. В района се
изсипаха дъжд и градушка, на
места падналият град имаше
размери на топче за пинг понг

Åâðîêîìèñèÿòà ðèñêóâà
âîò íà íåäîâåðèå

Три политически групи в Европарламента предупре-
диха, че са готови да поискат вот на недоверие на Ев-
рокомисията, ако на Полша бъдат отпуснати средства
от бюджета на ЕС, без Варшава да извърши необходи-
мите реформи, свързани с върховенството на закона.

Мненията бяха изразени при поредното обсъждане
на въпроса със законността в Полша и прилагането на
съответните решения на Европейския съд. Групите на
Европейската народна партия и на социалистите и де-
мократите настояха бюджетните плащания към Варша-
ва да бъдат предшествани от изпълнение на поетите от
полските власти ангажименти за възстановяване на от-
странени съдии и за прилагане на решенията на Съда на
ЕС. Според Левите, ако Комисията не спази задължени-
ята си, ще трябва да се предприемат стъпки, защото
няма да има доверие в нея.

НАШИ УЧЕНИ В ЕВРОПАРЛАМЕНТА:

не на човешките права, “не
преди сто години, а сега,
именно през последните ме-
сеци”, каза проф. Овчаров.
Става дума “за случаи, в ко-
ито са преследвани хората в
Северна Македония само за-
щото са българи”.

Историците показали и
статистики за Македония
преди 1944 г., като тогава
българското население било
преобладаващо, а след 1944
г. българите започнали да
“изчезват”.

Междувременно съдът в
Битоля определи 8 дни арест
за Ламбе Алабаковски, под-
палил входната врата на
Културния център “Иван
Михайлов” в града на 4 юни.

Сигнали за бомби в
300 училища в Белград

В Белград следобедните учебни

занятия бяха отменени поради

сигнали за бомби в над 300 учи-

лища, съобщи заместник-кметът

на града Горан Весич, цитиран от

агенция “Бета”. Анонимните сиг-

нали са постъпили в 174 основни

училища и 97 средни училища, как-

то и в 78 филиала на основни

училища и 42 специални училища.

Според властите “сигналите са

част от специалната война срещу

Сърбия, целяща да наруши нор-

малния живот в страната и да

представи Белград като несигу-

рен град и да създаде тревога

сред гражданите”.

Болсонару поставя
условия на Байдън

Бразилският президент Жаир

Болсонару е поставил редица ис-

кания, преди да приеме среща с

Джо Байдън в четвъртък. Той е

заявил, че ще присъства на среща-

та на върха на Америка, само ако

Байдън му осигури частна среща

и се въздържа от конфронтация

с него по някои от най-спорните

въпроси между двете държави.

Болсонару не иска никакви крити-

ки за обезлесяването в Амазонка

или предупреждения за надежд-

ността на бразилската избира-

телна система, докато се готви

за битката за нов мандат.

Талибаните връщат
бивши управляващи

В Афганистан се е завърнал

бивш министър, избягал от стра-

ната в Турция, след като тали-

баните завзеха властта през 2021

г. Това се случва след дадените

от талибаните гаранции за си-

гурност като част от инициати-

вата им за привличане на високо-

поставени лица. Гулам Вардак от

правителствата на бившите пре-

зиденти Хамид Карзай и Ашраф

Гани е последният от завърнали-

те се служители, посочват тали-

баните. Те се надяват тези слу-

жители да подпомогнат между-

народното признание на талиба-

ните. Водят се преговори за завръ-

щането и на бивш говорител на

министерството на отбраната,

бивш ръководител на национална-

та енергийна компания и някои

военни служители.
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Ðóñèÿ: Óêðàèíñêèòå ñèëè
îòñòúïâàò îò Ñåâåðîäîíåöê

Óêðàéíà å èçíåñëà
íàä 1,7 ìëí. òîíà çúðíî

Президентът Зеленски опровергава, според него
противникът е дал над 31 000 жертви във войната

Èòàëèÿ ðàçáè
òåðîðèñòè÷íà ìðåæà

СНИМКА БТА

Външният министър Сергей Лавров и турският му колега Мевлют Чавушоглу си стискат
ръцете преди началото на преговорите им в Анкара. Русия е готова да гарантира заедно
с Турция безопасността на корабите със зърно, които трябва да напуснат украинските
пристанища в Черно море, обяви Лавров след преговорите. Той увери, че Русия няма
да се възползва от разминирането на украинските пристанища, за да ги атакува

Çðåëèùåí îáèð
íà âîäåùà áàíêà
â Èðàí

Èñêàò òåæêè
ïðèñúäè çà óáèò
æóðíàëèñò

Противоречиви новини постъпват за
военната обстановка в град Северодо-
нецк. Руският министър на отбраната
Сергей Шойгу обяви, че руските войски
са освободили жилищния район и
настъпват към промишлената зона. По-
късно бе съобщено, че украинските сили
са изтласкани и от тази зона, но остават
в химическия завод “Азот”. Там са наме-
рили убежище около 800 цивилни, сред
тях има работници, които се опитват да
предотвратят взрив на складирани хи-
микали, предаде АФП. Сблъсъците

Износът от Украйна
на земеделска продукция
се е увеличил с 80% през
май в сравнение с пред-
ходния месец, съобщава
ДПА. Украйна е изнесла
над 1,7 млн. тона зърно,
слънчогледов разсад и
слънчогледово олио, ста-
ва ясно от данни на Ми-
нистерството на земеде-
лието в Киев. Все пак ек-
спортът остава под нива-
та отпреди руското нахлу-
ване. Ако Русия не вдигне
блокадата на украинските
пристанища, страната
може да изнася до 2 млн.
тона продукция месечно,
каза земеделският ми-
нистър Тарас Висоцкий.
Преди войната Украйна е
изнасяла около 6 млн. тона
зърно месечно.

Пристанищата Бер-
дянск и Мариупол, завзе-
ти от руските сили, са раз-
минирани и са готови да
възобновят доставките на
зърно, заяви руският ми-
нистър на отбраната Сер-

продължават в покрайнините на града, в
района на летището югоизточно от гра-
да и в покрайнините на съседния Лиси-
чанск. Някои предградия са в “сивата
зона”, нито една от страните не е уста-
новила стабилен контрол над тях, пре-
даде РИА Новости.

Украинските части напускат района
на Северодонецк без бой, съобщи
Telegram каналът на украинския полито-
лог и журналист Юрий Подоляка, чиито
ежедневни сводки за военните действия
се следят от милиони потребители.

Броят на пленените украински вой-
ници достигна 6489, заяви Шойгу. През
последните 10 дни са унищожени 50
единици военна техника от чужбина,
включително гаубици.

Руските войски не са пробили от-
браната на украинските сили в Източна
Украйна, заяви президентът Володимир
Зеленски във вечерното си видеообръ-
щение, направено часове преди изброе-
ните събития. “Обстановката на фронта
не е претърпяла никакви съществени
промени през изминалите 24 часа”, каза

Зеленски, цитиран от ДПА. Според него
във войната са загинали над 31 000 руски
войници, “с по над 300 войници на ден”.

Междувременно ТАСС предаде, че
над 1000 украински войници от пре-
далите се общо над 2000 в Мариупол
са прехвърлени в Русия, за да бъдат
извършени следствени действия спря-
мо тях.

САЩ доставят на Киев руски вер-
толети М-17, които са били предназ-
начени за Афганистан, съобщи ТАСС.
Москва оцени това като крещящо на-
рушение на поети ангажименти. Ук-
райна пък поиска да купи от Израел
ПРО системата “Железен купол”, като
уточни, че САЩ нямало да се проти-
вопоставят на сделката.

Италианската поли-
ция арестува 14 души
при операция срещу па-
кистанска терористична
клетка, действаща в Ита-
лия и други европейски
страни, съобщи БТА.

Предполага се, че
клетката е била свързана
с по-широката мрежа “Га-
бар груп”, която е свърза-
на с 27-годишния пакис-
танец Захир Махмуд, ра-
нил двама души със сатър
при нападение срещу бив-
шите офиси на френско-
то сатирично списание
“Шарли ебдо” в Париж
през септември 2020 г.
Махмуд отишъл в бивши-
те офиси на “Шарли
ебдо”, за да накаже редак-

Нидерландски прокурори поискаха максимална-
та присъда от доживотен затвор за заподозряния
извършител на убийството миналата година на раз-
следващия журналист Петер де Врис и за шофьора,
който го е измъкнал от местопрестъплението, съоб-
щиха агенциите.

22-годишният заподозрян в стрелбата Делано
Герман и 36-годишният полски гражданин Камил
Егерт са обвинени в предумишлено убийство и не-
законно притежание на огнестрелно оръжие.

Де Врис беше застрелян през юли миналата
година на оживена улица в Амстердам. По време
на убийството му той е работил като правен съвет-
ник по делото срещу предполагаемия наркобарон
Ридуан Таги. Освен скръб, престъплението пре-
дизвика гняв и безпокойство в Нидерландия зара-
ди способността на подземния свят да ликвидира
видна обществена личност. Решението на съда се
очаква на 14 юли.

цията за публикуването
на карикатури на проро-
ка Мохамед, заради кои-
то през януари 2015 г.
бяха убити 22 души. Той
не е знаел, че списанието
се е преместило. Напада-
телят рани двама служи-
тели на наела офисите ин-
формационна агенция.

Клетката е била гото-
ва да купува оръжия и
набирала хора в Италия за
извършване на терорис-
тични атаки. Главатарят й
получил статут на бежа-
нец в Италия през 2015 г.
Полицията заяви, че това
е една от най-големите
операции срещу ислям-
ския радикализъм в Ита-
лия и в европейски мащаб.

Най-голямата иранска банка “Мели” съобщи за
зрелищен обир в неин клон в Техеран, където са
били разбити над 160 сейфа. Крадците използвали
честването на националния празник в неделя, за да
проникнат в банката на една от главните столични
улици и да ограбят 168 сейфа. Те разбили ключал-
ката на задния вход на банката, минавайки през
паркинга, а после излезли през същата врата, затва-
ряйки я след себе си. Банката не уточнява открадна-
тата сума.

Полицията опроверга съобщенията, че алармата
се е задействала и управителят на банката не е ре-
агирал, защото в миналото е имало няколко случая
на фалшива тревога. В интернет се твърди, че е
отмъкнато “оборудване от залата със сървърите и
центъра за наблюдение” на банката.

Няколко служители се разследват “за небреж-
ност”. Банката увери, че ще компенсира загубите на
собствениците на сейфове.

гей Шойгу. Все още няма
яснота около възможните
споразумения за износа
на зърно през украинско-
то пристанище Одеса, за-
щото Украйна трябва да
изчисти от мини подходи-
те към пристанищата, каза
говорителят на Кремъл
Дмитрий Песков.

В Анкара руският
външен министър Сергей
Лавров води преговори
със своя колега Мевлют
Чавушоглу за създаването
на морски коридор за из-
носа на украинско зърно,
наред с възможностите за
възобновяване на руско-
украинските преговори с
посредничеството на Тур-
ция. В преговорите за
зърнения износ участва и
ООН. Според турския
министър на отбраната
Хулуси Акар основната
задача е разминирането на
пристанищата, кой да раз-
минира водите там и навъ-
тре в морето и да охраня-
ва уговорения коридор.
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Така наредихте пъзела

Всички реват срещу
БСП, каква партия е, та
допуска спирането на
руските телевизионни
канали. Реват защо БСП
допуска затварянето на
въздушното простран-
ство за първия дипло-
мат на Русия.

Реват защо БСП допу-
ска правителството да не
купува евтин руски газ, а
ни товари с непосилни
цени на газа, нефта и тока.

Реват защо БСП допу-

ска да се влошат до край-
ност отношенията ни с
Русия при над 70% русо-
филски настроено българ-
ско население.

Ами, всички Вие, бъл-
гарски гласоподаватели и
гласували и не гласували,
дружно не давате на БСП
да направи собствено пра-
вителство и да управлява
държавата във всички на-
правления. Дори в жела-
нието си да изчегъртате
мафията ГЕРБ отново се
доверихте на незнайни ку-
мири, а не на БСП. Е, защо
тогава ежедневно търсите
вина на БСП за неща, ко-
ито не зависят от нея? Вие
наредихте пъзела БСП да
има само четирима мини-
стри в осемнадесетчлен-
ния Министерски съвет, а
искате те да носят отго-
ворност за целия Минис-
терски съвет.

Смятате ли, че ако
Корнелия Нинова беше
министър-председател,

щяхме така безрезервно
да подкрепяме безумни-
те санкции срещу Русия
и така грубо и безумно
да си влошим отношени-
ята с Русия?

Смятате ли, че ако ми-
нистърът на външните
работи беше от БСП,
щяхме да водим такава ан-
тибългарска външна по-
литика в рамките на ЕС и
че нямаше да се изправи с
цялата мощ на диплома-
цията, за да се запазят в
далече по-приличен вид
отношенията на целия ЕС
с Русия, както и да позво-
ли на разпасани чужди по-
сланици да ни отправят
ноти по въпроси, за кои-
то българският парламент
е взел своето решение.

Смятате ли, че ако ми-
нистърът на енергетиката
беше от БСП, щяхме да си
прекъснем доставките на
газ и петрол от Русия на
цени, позволяващи недопу-
скане такава висока ин-

флация и въобще някой да
си помисли за каране на
тройно по-скъп газ с ко-
раби от над петнадесет
хиляди км, само и само да
угоди на САЩ?

Смятате ли, че ако ми-
нистърът на финансите
беше от БСП, нямаше да
се използва и най-малка-
та възможност за плаща-
не на енергоносителите в
рубли и запазване на нис-
ките им цени?

И още, и още, и още.
Помислете и ако ис-

кате решенията и дейст-
вията на държавното уп-
равление да съвпадат
поне на 80% с желания-
та на българския народ,
положете усилия да да-
дете легитимна власт на
БСП и тогава с основа-
ния я критикувайте и
притискайте за всяко от-
клонение от Вашите же-
лания и стремежи.

Фейсбук

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

За чия сметка?
От стр. 1

Иска се да върнем 23
млн. евро за 377 къщи,
защото имотите не са
били използвани по пред-
назначение. Важният въп-
рос е за чия сметка, от
кого ще бъде платена тази
градиозна далавера. И
няма да е учудващо, след
като всички ние, данъко-
платците в България, из-
пием тази горчива чаша.

Поредната, която ГЕРБ се
опитваха дълго време да
замазват и замитат.

Европарите за земеде-
лие сякаш станаха запазе-
на марка за опитите на
близките до властта да се
обагодетелстват. За смет-
ка на това, че през години-
те милиардите, изляти уж
за подобряване на този
сектор от икономиката ни,
доведоха до това земеде-
лието ни да е неконкурент-

но. То не бяха яхти и май-
баси, купени с европари.
То не бяха луди субсидии
за тикви. По едно време
даже страната ни стана
първенец по производст-
вото им в Европа. Но
всичко беше бутафория -
заради високите субси-
дии псевдоземеделци ок-
наха да отглеждат тикви.
На хартия обаче. Впос-
ледствие тиквите се
превърнаха в къщи за

гости. Там парите бяха
още по-апетитни...

Заради недалновидна
политика и заради далаве-
ри баха похарчени огром-
ни европари само и един-
ствено за нечие собстве-
но благополучие с твърде-
нието, че се прави нещо в
полза на хората и за раз-
витие на земеделието ни.
Но това комай се оказа
запазена марка на прави-
телствата Бойкоборисови.

КОЛОНКАТА НА

Ïèïàëàòà
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Една величествена политическа метаморфо-
за не спира да ми дава мира, откакто започна
войната в Украйна. 30 години по време на пре-
хода у нас отново и отново ни давеха в разкази
за безкрайните ужаси на комунизма. Много хора
направиха кариера, хонорари и даже получиха
професорски титли, за да ни обясняват в какъв
политически мрак сме живели и в каква порочна
и скучна сивота. А от всички хорър-истории най-
ужасната беше как коварните комунисти са
заглушавали чуждите радиостанции, за да не се
чува истината. И това принуждавало свобод-
ните съвести да се крият като хлебарки по
мазета и тавани, за да слушат “Свободна Евро-
па”, за да се озаряват с евроатлантически цен-
ности и вяра в светлото бъдеще на либерална-
та демокрация по земите български.

И така аз, детето на прехода, представите-
лят на най-удареното поколение, запомних едно
- да забраняваш медии е лошо, нередно, абе на-
право комунистическо... И заради това не спи-
рам да се удивлявам на свалянето на маските,
което виждаме днес. Тези дни България се събу-
ди с поредната цензорска новина - кабелни опе-
ратори спряха предаването на поредната пор-
ция руски телевизии. Под ударите на новата
политическа цензура попадна и “Первий канал”,
въпреки че той не е обект на нито една европей-
ска директива или пакет от санкции. Но както
винаги се случва у нас - натегачеството, лакей-
ството, превиването на гръбнак винаги взимат
връх и заради това ставаме свидетели на по-
зорни сценки като тези.

И най-отвратителното е, че в първите реди-
ци на ръкопляскащите са тези, които ни обясня-
ваха колко гадно и долно е да се заглушават
медии. Те със свръхсветлинна скорост се
превърнаха в политически есесовци, които деб-
нат за неправилни мисли и съскат срещу всеки,
който си позволява да мисли различно и да търси
друга гледна точка.

Всъщност това е големият проблем на нова-
та цензура, пък била и тя позволена от поредна-
та тъпа евродиректива. Дълги години ни казваха,
че демокрацията е процедура, в която се
сблъскват различни гледни точки, има свобода на
изразяването, а свободният гражданин може сам
да направи информиран избор. Точно това разру-
шава цензурата. Тя се опитва да изкорени раз-
личната гледна точка и в повечето случаи това
е израз на страх. На безкрайно недоверие към
това как биха мислили свободните граждани.

Защо у нас се е настанило интелектуално
статукво, което се страхува от мислите на хо-
рата и заради това се опитва да ги ограничи
максимално? Ето това е големият проблем, кой-
то спирането на руските телевизии ни разкрива.

Разбира се, ние живеем във времена в които
тези, които искат да гледат руски телевизии
могат да заобиколят по десетки начини тъпаш-
ката цензура, но горчивият вкус на медиен авто-
ритаризъм, който се настанява у нас остава.

Хубавото в случая е, че кабелните оператори
едва ли са очаквали такава буря от реакции.
Видях много хора, които не просто настояваха,
те изискваха да не им бъде отнемано правото
да чуят другата гледна точка. И тази битка
беше увенчана с малък успех - “Первий канал”
беше пуснат отново. Смея да си мисля, че това
стана благодарение и на усилията на БСП. Ние
бяхме единствената партия, която се обяви
срещу тази цензура. Както сме правили винаги.
И тази битка ще продължи...

О.з.полк. инж.
Александър ДИМИТРОВ
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Ïîæàðúò â IV êëàñ
Кой и защо остана изненадан от оценките на четвъртокласниците на Националното
външно оценяване по български език и литература и по математика

Деси ВЕЛЕВА

Четвъртокласниците се
справят по-добре по българ-
ски език и литература, откол-
кото по математика, е първо-
то заключение на Министер-
ството на образованието и
науката, след като станаха
известни резултатите от На-
ционалното външно оценява-
не в IV клас.

Обобщението на МОН е
традиционно и важи за всички
класове, в които се държат
изпити. Ако по БЕЛ децата
изкарват средно петици, то по
математика средната оценка е
четворка. Така е тази година,
така е било и миналата годи-
на. Дотук изненади няма.
Всъщност не е изненада, а
само лоша новина, че средни-
ят успех е паднал в сравнение
с миналото лято и то не с
малко. Докато по БЕЛ учени-
ците са изкарали средно по 74
т. през 2021 г., то през тази
числото пада до 70 точки. По
математика може дори да се
говори за срив - от 63 до 57
точки за 12 месеца.

Средната оценка далеч не е
най-плашещата. Тя е само ин-
дикация за последващото сгро-
молясване в групата на отлич-
ниците и за “върховите” по-
стижения на двойкарите. С
приблизително една четвърт са
намалели четвъртокласниците,
които са изкарали отлични
оценки и по двата предмета.
Докато през миналата година
те са били почти 9000, през
тази падат до 6700. Обратна е
тенденцията при слабите уче-
ници - с двойки по БЕЛ и ма-
тематика са регистрирани
3477 деца, което е с над 1000
повече от предходния юни. На
този фон не е изненадващо, че
само трима имат максимален
брой от 100 т. и по двата пред-
мета, а цели 24-ма са се “отли-
чили” с 0 точки.

Най-проблемни за учени-
ците остават геометричните
задачи, пространственото
мислене, съгласните пред без-
звучни в средата на думата,
правописът на степенувани
прилагателни. От МОН обръ-
щат специално внимание на
факта, че се забелязва обедня-
ване на речника. Затова и де-
цата не могат да обяснят как-
во означават думите “пожар-
никар”, “високомерен”, “гор-
делив”, “стеснителен”.

Има доста голяма разлика
в разпределението на оценки-
те по двата предмета. По БЕЛ

доминират много добрите ре-
зултати, следвани плътно от
отличните - общо близо 75 на
сто от всички оценки. Всеки
десети е с добра оценка, а 13
на сто са с двойки и тройки. В
същото време по математика
почти няма разлика между
броя на децата с оценки
“слаб”, “среден”, “добър”,
“много добър” и “отличен”.
Двойките например са над

двойно повече от тези по БЕЛ,
но и добрите оценки са два
пъти повече.

Докато чакат мнението на
експерти, родителите вече
имат категорични позиции
защо резултатите са разочаро-
ващи. Техните мнения са обе-

динени около няколко водещи
причини - продължителното
дистанционно обучение, се-
мейната среда, начина на пре-
подаване, небалансираното
учебното съдържание, прека-
лената употреба на електрон-
ните устройства.

Първи проблем - семейна-
та среда.

Няма как да се отрече, че е
изключително трудно при не-

заинтересовани родители де-
тето да получи семейна под-
крепа при обученителни за-
труднения. Нехайните майки
не мотивират и стимулират
децата си, не контактуват с
учителите, не търсят изход
при проблемни ситуации. Че-

блемът е, че учителите вече
не са авторитет. Всеки ро-
дител може да отиде в учи-
лището и да се развика на
учителя пред всички деца”,
коментира майка в социал-
ните мрежи.

Втори проблем - дистанци-
онното обучение.

За него няма разнопосоч-
ни мнения и почти 100% от
родителите и изобщо от уча-
стниците в системата са ка-
тегорични в силното му вли-
яние върху загубата на уме-
ния за учене и демотивацията
на ученици. “Това е резул-
татът от дистанционното
обучение - намалени часове,
скъсана връзка учител-дете,
родители, вършещи работата
на учителите. Чакам с
нетърпение матурите след
седми клас, там ще е катаст-
рофа! Гарантирано!”, казва
друга майка по повод резул-
татите. Според родителите
живото пресъствие в часа е
много важен момент, а през
последните две години соци-
алният контакт се е стеснил,
уменията да комуникират,
мислят и дебатират все по-
малко се използват.

Трети проблем - учебният
материал и учебната програма.

“Не са само тежките про-
грами, но те са в основата на
всичко! Не може без упраж-
нения, а в момента точно това
се случва. Няма почти никак-
во време за упражнения и
затвърждаване на материала”,
продължават родителските
коментари по темата. Според
тях не е добър вариант зада-
чите да нямат никаква връзка
с житейските ситуации и
практичност. Родителите ма-
сово смятат, че по учебния
материал се препуска, а зара-
ди високия стил на учебници-
те децата са принудени все
по-често да зубрят.

Четвърти проблем - учи-
телите.

Тук позициите са диамет-
рално противоположни. Мно-
го от родителите смятат, че

учителите носят съществена
вина за ниските резултати на
децата им. Също много хора
обаче са на мнение, че препо-
давателите са поставени в не-
изгодна позиция и правят
всичко възможно, за да се
преборят със системата и не-
решените проблеми в нея.

“Да се хвърля вината на
учителите и да им се показва
вратата е цинично”, смятат
майки. Те настояват за нама-
ляване на учителския норма-
тив и безумната бумащина за
сметка на качеството. Други
са на мнение, че учителите все
пак трябва да сменят подхода
и отношението си към децата,
както и да бъдат обучени как
да преподават за трайни зна-
ния, а не само да си “пеят”
материала.

Пети проблем - достъпът
до електронни устройства.

Това е въпрос, който стои
пред всеки родител на ученик,
независимо от кой клас е той.
Децата се отглеждат пред ек-
рани, те бързо елиминират
уменията за мислене, въобра-
жение и т.н. “До 12-13 годиш-
на възраст те не трябва да
прекарват повече от час пред
компютър или телефон. Всич-
ко повече от това напряга из-
ключително много нервната
система, детето губи способ-
ност за концентрация, в мозъ-
ка му се развива зависимост”,
коментират родители.

Обобщението на майки и
бащи е едно - системата е
тромава, материалът много и
ученикът почти няма подкре-
па у дома.

Сега чакаме пожарникаря.
Огнеборецът, който ще успее
да потуши страстите около
поредните незадоволителни
резултати и няма да даде по-
вод за нов опостушаващ огън
в системата.

Изнасянето на резултати от мащабно изпитване на

ученици у нас неизменно е свързано с още по-мащабни

обещания за експертни анализи на случилото се. Целокуп-

ното общество остава в готовност да види оценките

на специалистите и съветите, които те ще дадат, така

че нещата в системата да се подобрят и да не се бере

същият срам. В същото време всеки е готов с отговори

защо се получи така, че децата във всеки следващ випуск

не само, че не вървят напред, а се връщат назад.

сто тези деца растат в риско-
ва среда, в малцинствена глу-
па, в тежка бедност. В други
случаи става дума за арогант-
ни родители, които не са
склонни да видят грешки в
своето дете, а пренасят вина-
та върху учителя, но без да
искат съвети от него. “Про-
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 Г-жо Анастасова, станаха
ясни резултатите от матурите
по български език и литература.
Среден успех 4 добър резултат ли
е според вас?

- Като се има предвид, че това са
деца,  които бяха най-ощетени - ре-
зултатът не е лош. Те учеха по новия
закон, а вторият гимназиален етап -
10-11 клас, не е нов само за тях, но и
за системата. Към това се насложи
КОВИД-епидемията и дистанционно-
то обучение. То в значителна степен
беше неефективно. Това бяха много
ощетени деца. Друг е въпросът колко
са двойките и тройките. Но нека да
излезе статистиката, за да можем да
коментираме. Доброто тази година е,
че много повече от въпросите бяха
открити. Т.е. децата не играят на тото,
не възпроизвеждат информацията като
папагали, а трябва да демонстрират
мислене. Това е добра стъпка към
обръщане на образованието към
възможност децата да мислят, да пра-
вят изводи, логически връзки, за да
можем да преодолеем тази функцио-
нална неграмотност. Разбира се, про-
цесът трябва да върви многопосочно.
Не просто изпитните формати да са
насочени към това, успоредно трябва
да се повишат стандартите към препо-
даването и качеството на учебното
съдържание.

 Кога ще бъде направен пре-
гледът на учебното съдържание?
Децата про-дължават да учат пре-
вратно българската история. Учат,
че Левски е заловен от полицаи, че
еничарството било шанс на българ-
ските деца да се докоснат до вели-
кото военно дело на Османската
империя...

- Не само такива примери има.
Знаете, че още в 44-то Народно
събрание и тогава като зам.-предсе-
дател на комисията, заедно с г-жа
Нинова и г-жа Ненчева, сме по-
сочвали от трибуната безумни при-
мери от безумно учебно съдържа-
ние в българските учебници. Още
тогава настоявахме за пълен преглед,
но това така и не се случи. За наша
радост сега в Министерството на об-
разованието работят екипи, които
правят преглед на учебните програ-
ми. В този процес се включиха над
17 000 учители. Това е голяма пред-
ставителна извадка. Не само по
български език и литература, не само
по история, става въпрос за всички
учебни програми. Това е моя лична
кауза от години. Това обаче не може
да бъде лек процес. Сроковете, кои-
то си е поставило Министерството
на образованието, са до 30 юни да

ИРЕНА АНАСТАСОВА:

Интервю на Нора СТОИЧКОВА

Ïðîìåíèòå â ñôåðàòà íà îáðàçîâàíèåòî
âèíàãè ñà òðóäíè ïîðàäè ñúïðîòèâàòà

“

Öåëèì ó÷åíèöèòå
äà ïðàâÿò èçâîäè
è ëîãè÷åñêè âðúçêè
Децата живеят във виртуален свят, липсва
им въображение, казва председателката
на Комисията по образование в НС
и зам.-председател на БСП пред БСТВ

приключи прегледът. Прегледът на
учебното съдържание може да започ-
не, след като приключи прегледът на
учебните програми и се изясни как-
ви теми да бъдат включени, съобра-
зено с възрастовите особености на
децата. Да се изясни каква е връзка-
та между предметите. Защото няма
как по биология да учат теми от
генетиката, ако още не са учили ор-
ганична химия. Няма как по българ-
ски език и литература да се изучават
стихотворения от някои наши авто-
ри възрожденци, ако по история не
се изучава този период.

Трябва да се види също така - ще
удължаваме ли учебната година, кога
ще започва тя и т.н. Броят на темите
в учебното съдържание зависи от
продължителността на учебната го-
дина. Аз съм обнадеждена, защото
от 2001 г. насам това е първият се-
риозен опит да се направи ревизия
на учебните програми и на учебно-
то съдържание. Имаше логика това
да се случи с приемането на новия
закон през 2015 г., но не стана. Ус-
воиха се едни 15 млн. евро уж за
преглед на учебните програми и
съдържание, но се случиха само
козметични промени, които не ре-
шаваха същностно въпроса.

 20 млн. лв. за висшите учили-
ща. Достатъчно ли е това?

- Не е достатъчно. Тази битка я
водим от години. Тези средства са
насочени пряко към увеличение на
заплатите на преподавателите във
ВУЗ. Но и там, както и в средното
образование, нещата трябва да
вървят едновременно. След увеличе-
ние на заплатите в средното образо-
вание, във висшето ние имаме запла-
ти, които сериозно изостават. Не
навсякъде, разбира се, но има запла-
ти на преподавателите във ВУЗ,
които са доста под заплатата на един
учител, включително и под заплата-
та на един начинаещ учител. Това не
е нормално.

От друга страна, трябва рязко да
повишим качеството на висшето
образование. Защото знаем какви
специалисти с бакалавърски, с ма-
гистърски степени излизат, което е
недопустимо. Не от всички ВУЗ,
естествено. Моето лично убеждение
е, че трябва да се увеличат критери-
ите при атестиране. Увеличението
на заплатите трябва да върви ръка за
ръка с повишаването на качеството
във висшето образование. Същото

трябва да стане и в средното обра-
зование. Защото там сериозно се
вдигнаха заплатите, но качеството
изостава.

 Не е ли време непрестанното
роене на университети и универ-
ситетчета по страната да спре?
Да останат университети с те-
жест и съответната квалифика-
ция на преподавателите, така че
на пазара на труда да излизат на-
истина специалисти в отделните
области.

- Да, права сте. Време е и зато-
ва сме записали в коалиционното
споразумение “профилиране на
висшите училища”. Това означава,
че не може на N броя места да се
обучават инженери, педагози, юри-
сти. Промените в Закона за висше-
то образование са в тази посока.
Например, ограничихме възмож-
ността да се добива магистърска
степен в регулирани професии - ме-
дицина, архитектура и право за 2
години. Ние имахме магистратури
във ВУЗ по тези специалности, кои-
то се придобиваха за година и поло-
вина. Това е крайно недопустимо.
Промените в сферата на образова-
нието винаги са трудни поради
съпротивата. Резултатите от тях не
идват бързо, след като се случат, а
се виждат след години. Затова тряб-
ва воля, кураж и търпение.

 Държавата разширява при-
ема на студенти държавна
поръчка по технически дисципли-
ни...

- И така трябва. Не е тайна, че ни
липсват такива кадри. Не само в ин-
женерните, има и други специално-
сти. Имаме липса на пазара на тру-
да. Това е политика, която МОН
провежда сега много активно. Тряб-
ва да реализираме и това, което сме
записали в нашата предизборна про-
грама. Това са т.нар. регионални
карти на връзката образование - ико-
номика. Трябва да стабилизираме
регионалните висши училища, без да
даваме аванси на хилядите филиали
и филиалчета на ВУЗ. Трябва да има-
ме стабилни многопрофилни универ-
ситети в страната, за да можем да
задържим младите хора по места.
Това ще се случи, стига да има поли-
тически хоризионт това правителст-
во, за да ги реализира.

 Стартира инициативата

“Внимание, дете пред екрана!” в
Пловдив, вие сте неин патрон - раз-
кажете ни повече за нея.

- Бях на честването на 15-годиш-
нината от основаването на Центъра
за подкрепа на приобщаващо образо-
вание в Пловдив. Бях изключително
поласкана да стана патрон на тяхна-
та инициатива. Тя е насочена към ро-
дителите, учителите и образовател-
ната система. Родителите, които се
родиха в аналоговия свят, а живеят в
дигиталния свят. Техните деца живе-
ят изцяло в дигиталния свят, който
дава предимства, но и крие сериозни
опасности. Целта на инициативата на
центъра с председател д-р Катя Сто-
илова, е да алармира обществото за
последствията. Става въпрос за деца-
та днес, които стоят повече от допу-
стимото пред екраните. Човешката
психика и човекът еволюират, но
днешният свят се развива много по-
бързо. Децата живеят във виртуален
свят и вече не ги виждаме на детски-
те площадки, навън на улицата да
играят. Новото поколение се е затво-
рило вкъщи пред екраните - в учили-
ще, телефонът винаги е с детето.
Екранът е пред детето, когато си
готви домашните. То е пред екрана,
когато играе. Във виртуалния свят
обаче нещата се случват веднага, на
секундата. Само че в реалния живот
нищо и никъде не става веднага.
Така че виртуалният свят изкривява
представите на детето за реалност-
та, за живота, за смъртта, за побе-
дата и загубата. Изкривява предста-
вите им за приятелството, за общу-
ването. Те си мислят, че в реалност-
та, както и на екрана, нещата тряб-
ва да се случват на секундата и ко-
гато това не стане, те стават агре-
сивни. Агресия вербална и физиче-
ска - виждаме какво се случва в учи-
лище.

 Освен това в игрите има по
9 живота...

- Точно така. С тази иницатива
искаме да алармираме преди всичко
родителите. Защото къде от прека-
лена ангажираност, къде от криво-
разбрана адаптация на децата към
този свят, те не оценяват всички
опасности. Затова ще се опитаме с
редица инициативи и с такива пре-
давания, като Вашето, да обърнем
вниманието към този голям проблем.

 Ако ни поканите - в. “Дума” и
БСТВ биха могли да станат меди-
ен партньор на тази инициатива.

- Да, разбира се. Ние всички сме
длъжни да обърнем общественото
внимание и това на родителите към
тази сложна ситуация, в която рас-
тат децата на България.

(Със съкращения)
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Навършват се 99 години
от деветоюнския преврат

Êúðâàâà ñòðàíèöà îò
áúëãàðñêàòà èñòîðèÿ

Навършиха се 99 години
от една от най-черните и по-
вратни дати в новата българ-
ска история. На 9 юни 1923
година България осъмва в око-
вите на един режим, нямащ
нищо общо с волята на наро-
да. По същество това е нача-
лото на гражданска война,
която продължава прекалено
дълго и струва много на
българския народ. Следващи-
те няколко дни са белязани с
кръвта на хиляди земеделци и
невинни българи. Пред
безмълвния поглед на монар-
ха, призван да пази държав-
ността, тя бива погазена гру-
бо и безпрецедентно. С него-

В ранната утрин на 9 юни генерал Лаза-
ров и Дамян Велчев повеждат метежниците
от Военното училище и гарнизона на София
и завземат всички стратегически точки на сто-
лицата. Арестувани са земеделски министри
и 700 оранжеви гвардейци. В резултат на пре-
врата е образувано ново правителство наче-
ло с Александър Цанков. В Славовица, Па-
зарджишко, където се намира Стамболийски,
се събират стотици въоръжени селяни от
околните села и под негово ръководство на
10 юни се разполагат в околностите на Па-
зарджик. Комунистите от града обаче
отхвърлят предложението на министър-пред-
седателя за съвместни действия срещу мест-
ния гарнизон. Стамболийски не издава запо-
вед за нападение, понеже му е ясно, че сили-
те са неравни, а надеждата за подчинение на
местния гарнизон на вече бившия министър-
председател не се осъществява.

За да не се превърне обсадата на Пазар-
джик в кървав погром, Стамболийски разпо-
режда на 11 юни селяните да се разпръснат.
Самият той в продължение на три дни се
крие от село в село. На 14 юни в село Голак,
откъдето е жена му, е заловен и зверски
умъртвен с ножове от активисти на ВМРО.
Дори стените на помещението, където е клан,
са били в кръв. Самият Стамболийски с по-
следни сили е написал на стената с кръв да-
тата на гибелта си.

Основни сили в подготовката и извършва-
не на преврата са Военният съюз и Народни-
ят сговор, които организират около себе си
почти всички недоволни сили от режима на
БЗНС. ВМРО активно сътрудничи на Цанков
срещу левицата, като премахва Райко Даска-
лов и други земеделски водачи.

Êàêâî âñúùíîñò ñå ñëó÷âà?

В резултат на преврата е свалено прави-
телството на Александър Стамболийски и е
образувано ново - начело с Aлександър Цан-
ков и включващо представители на всички
опозиционни партии, с изключение на кому-
нистите. Министрите се събират в 10 часа
предишната вечер в дома на Иван Русев. Тук
в четири и половина през нощта Лазаров и
Велчев им докладват за успеха на преврата.
Цар Борис III, след като изчаква потвържде-
ние от гарнизоните в страната и реакцията на
чуждите посолства, утвърждава с указ новото
правителство по обяд на 9 юни.

Под натиска на Коминтерна обаче в БКП
се засилва мнението, че трябва да се проти-
вопостави на превратаджиите, и комунисти-
ческата партия е принудена да обяви курс
към въоръжено въстание, което е планирано
за септември 1923 г. (Септемврийското
въстание).

Александър Стамболийски

Евгений БЕЛИЙ,
председател на БАС

икономика, социалната спра-
ведливост и солидарност, оно-
ва, което десетилетия по-
късно в Европа ще започнат
да наричат социална пазарна
икономика. Най-после в
България управляват не мо-
нархът и изкуствено създаде-
ният елит, а истинските пред-
ставители на народа и властта
се ползва с доверието и под-
крепата на огромно мнозин-
ство. Това дава енергия и пер-
спектива на правителството за
модернизация на страната,
която дори изпреварва време-
то си. Същевременно земедел-
ското правителство намира
сили да изправи пред правосъ-
дието виновниците за нацио-
налната катастрофа на Бълга-
рия. За първи път в историята
ни се търси отговорност на
онези самозабравили се поли-
тици, които по задкулисен и
престъпен начин се разпореж-
дат със съдбините на нацията.
За съжаление целият този
уникален политически експе-
римент е прекъснат с държа-
вен преврат, а България се
връща далеч назад в своето
политическо развитие.

Девети юни 1923 година
слага началото на острото
противопоставяне, на погазва-
нето на Конституцията, на
политическия произвол и на
беззаконието, което в следва-
щите десетилетия ще струва
живота на хиляди почтени
българи, дръзнали да се зани-
мават с политика и да отстоя-
ват своето виждане за бъде-
щето на свободна България.

Тази дата слага началото и
на единодействието на свобо-
домислещите хора от различ-
ни политически течения сре-
щу онова уродливо явление,
което само десетилетие по-
късно ще смаже Европа

под ботуша
на фашизма

За първи път в новата ни
история политическата омра-
за, противопоставянето и про-
изволът вземат връх над инсти-
туциите на държавата. Това не
е единственият преврат в
следосвобожденската история
на страната, но за първи път
той е белязан с кръвта на хи-

ляди невинни граждани. Звер-
ски убит е не само земеделецът
министър-председател Алек-
сандър Стамболийски, не само
стотици земеделци - негови
сподвижници, тръгнали да бра-
нят крехката българска демо-
крация. Жертва на този пре-
врат е самата демокрация, по-
литическият морал и устоите
на новата българска политиче-
ска класа. Девети юни 1923 го-
дина дава началото на полити-
ческата поквара, на подмяната
на волята на народа, на циниз-
ма, който преследва българска-
та политика десетилетия след
това и става идеология на мно-
го следващи режими.

Добре би било днес, в дни-
те между 9 и 14 юни, когато е
физическото убийство на ми-
нистър-председателя Стамбо-
лийски, да се запитаме дали сме
надживели тези последици.
Дали съвременната ни демо-
крация е достатъчно стабилна
и имунизирана срещу тази
поквара, дали сме научили уро-
ка от пропилените десетилетия
и пропуснатите възможности.
Само така бихме могли да
продължим напред, да прене-
сем политическия дебат в сфе-
рата на идеите, полезни за раз-
витието на страната и проспе-
ритета на народа.

Колкото до Александър
Стамболийски, неговото по-
слание е много просто и е
написано със собствената му
кръв на стената в къщата му
в Славовица. Добре би било
историците, които днес се
опитват да пренапишат исто-
рията на деветоюнския пре-
врат, да постоят пред тази
глинена стена, изцапана с
кръвта на 40-ия министър-
председател на България.
Малко преди да издъхне, той
успява да изпише една дата,
която се превръща в символ
и раздел в българската исто-
рия. Оттогава започва лето-
броенето на омразата и
продължава вече прекалено
дълго. Време е преди да изте-
че този век на разрухата, да
започнем едно ново летобро-
ене, това на съзиданието,
така, както с енергията на
целия български народ се
опитваше да го прави Алек-
сандър Стамболийски.

Ръководителите на Деветоюнския преврат в дома на Иван Русев (по-късна възстановка).
От ляво надясно: Димо Казасов, Кимон Георгиев, Никола Рачев, Янаки Моллов, Иван Вълков,
Александър Цанков, Христо Калфов, Иван Русев, Петър Тодоров, Цвятко Бобошевски

вото мълчаливо одобрение
части от войската, паравоен-
ни формирования и групи без-
чинстват из страната, преслед-
ват и избиват законно избра-
ното правителство и неговия
министър-председател Алек-
сандър Стамболийски.

За броени дни всички по-
стижения на следосвобожден-
ската българска демокрация са
пометени и на нейно място
настъпва диктатурата. Рухва
илюзията, че промяната в
България е възможна. Девети
юни 1923 година слага края
на може би най-интензивния
период на развитие в Бълга-
рия. За броени години преди
това страната преодолява раз-
рушителните последствия от
Първата световна война, от
репарациите и националната
катастрофа и се изправя на
крака, за да направи някои от
най-смелите и успешни рефор-
ми в новата ни история.

Пътят от злополучния
Ньойски договор, който исто-
рията отрежда на Стамболий-
ски да подпише, до възстано-
вяването на славата на злат-
ния български лев е осеян с
много труд и смели реформи

в икономиката, земеделието,
образованието. България се
превръща във водеща иконо-
мическа сила на Балканите и в
една от най-бързо развиващи-
те се страни в Европа. Съще-
временно за първи път про-
свещението се превръща от
политически лозунг в целена-
сочена практика на правител-
ството

Земеделското
управление

се опитва да сложи край на
станалото традиционно проти-
вопоставяне на леви и десни,
на фили и фоби, да промени
дневния ред на страната, като
избере пътя на свободната
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НАКРАТКО

 Захари, как се роди
идеята за този спек-
такъл? Има ли нещо
общо с изолацията по
време на пандемичните
ограничения?

- Някак много се асо-
циирам с идеята и с глав-
ния герой - все търся нещо,
все любопитствам да на-
уча, чета, гледам. От друга
страна, правя връзките
между нещата и за себе си
искам да сглобя цяла кар-
тина, която да ми помогне
да разбера по-добре света
около мен. Като един
същински Монк - всичко си
подреждам. А главният ге-
рой, гарванчето/вранче,
символизира точно тези
неща. Тези птици са изклю-
чително умни, смешни и
любопитни. Притежават
много качества, които има-
ме ние, хората, чувствам
ги много близки по ня-

¬fl–¿ ≈Ã»ÀŒ¬¿,
Ì‡Ó‰ÂÌ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎ,
˜ÎÂÌ Ì‡ »¡ Ì‡ Õ— Ì‡ ¡—œ,
ÔÂ‰ÒÂ‰‡ÚÂÎ Ì‡ ÙÓÌ‰‡ˆËˇ ìƒ”Ã¿î
ƒ»Ã»“⁄– ƒ»Ã»“–Œ¬-’≈–Œ,
ÙÛÚ·ÓÎÂÌ ÚÂÌ¸Ó
≈À¬»–¿ √≈Œ–√»≈¬¿, ÔÂ‚Ëˆ‡
 ¿À»Õ ¬–¿◊¿Õ— », ‡ÍÚ¸Ó
 ¿Ã≈À»fl ¬Œ◊≈, ÔÂ‚Ëˆ‡
Œ.Á. „ÂÌ. –¿ƒŒ—À¿¬ œ≈ÿÀ≈≈¬— »,
ÒÔÂˆË‡ÎËÒÚ ÔÓ ‚ÓÂÌÌÓ
Ë „‡Ê‰‡ÌÒÍÓ ÒÚÓËÚÂÎÒÚ‚Ó

Калина Христова свири
Вивалди в зала 9 на НДК

Под диригентската палка на

маестро Арто Чифчиян на 9 юни

в зала 9 на НДК ще звучи един от

най-големите шедьоври на итали-

анския композитор Антонио Ви-

валди - “Годишните времена”.

Публиката и почитателите на

класическата музика ще чуят ин-

терпретацията на оригиналните

4 кончерти гроси от Вивалди в

изпълнение на Калина Христова -

концертмайстор на Националния

филхармоничен оркестър. В про-

грамата Български камерен ор-

кестър - Добрич, ще представи

Адажио от Самюъл Барбър, Паса-

калия из Бароков концерт от Борис

Карадимчев, Адажио от Алфред

Шнитке и Годишните времена от

Вивалди.

Ден на отворените врати
в Националната
обсерватория „Рожен”

СНИМКИ НАО “РОЖЕН”

Навръх християнския празник

Петдесетница - 12 юни, от 10 до

16 ч. ще се проведе Ден на отво-

рените врати в Националната

астрономическа обсерватория “Ро-

жен” към Института по астроно-

мия на БАН. По традиция посети-

телите на най-големия астроно-

мически комплекс в Югоизточна

Европа ще разглеждат безплатно

съоръженията в обсерваторията,

сред които 2-метровият телескоп.

Ще може да се види площадката

на бъдещия 1,5-м телескоп, чието

официално откриване е насрочено

за края на лятото, когато той ще

заеме своето място в научната

програма на Института по астро-

номия, научи ДУМА от Димитър

Сотиров, връзки с общественост-

та, ИА с НАО - БАН. Посетите-

лите ще може да се срещнат с

дежурния екип астрономи - те ще

разкажат за научните задачи, по

които се работи в момента в НАО

“Рожен”, както и за перспективи-

те пред обсерваторията.

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Ìóçèêà îò XX è XXI âåê
îçâó÷àâà èñòîðèÿòà
â „TRAPòàéì”
Захари Нанков
представя новия
си авторски танцов
пърформанс в Сити
марк арт център

Мултимедийният танцов пърфор-
манс “TRAPтайм” ще бъде изпълнен
премиерно на 13 юни от 19,30 ч. в
Сити марк арт център в София. Той
прави паралели между социални дей-
ности и сфери от живота, каквито
са музиката, танцът, модата, те-
атърът и всичко, представено през
погледа на това, което е модерно, но
в контекста на всяка от епохите -
началото на XX век и нашето съвре-

мие, разказа за ДУМА авторът на кон-
цепцията, режисурата и хореоргра-
фията Захари Нанков. Сюжетът
върви като компютърна игра, в която
публиката вижда през очите на глав-
ния герой - малко любопитно гарванче,
което се явява и нейният аватар.

Анимацията за мултимедията е
рисувана специално от младата и та-
лантлива аниматорка Деница Георги-
ева. Музиката комбинира пиано на
живо, изпълнявайки популярни мелодии
от онези времена на композиторите
Скот Джоплин, Джеймс Скот, Джо-
узеф Ф. Ламб, и авторски интерпре-
тации върху тях в съвременен трап
бийт на Захари Нанков.

Екипът, с който Захари осъщест-
вява това начинание, се състои от ня-
колко души. Чудесните малки ученици
от школата му - Студио “Hyphers”;
на пианото, а също и в ролята на раз-
казвач се явява Зорница Цветанова -
пианистка и актриса. Специално уча-

стие в пърформанса имат неговият
педагог и ментор Цветанка Гергино-
ва и един от първите му ученици -
Ралица Чепишева, творец и танцьор-
ка, която ще се прибере специално от
Лондон, за да вземе участие в пред-
ставлението.

Çðèòåëèòå ùå âëÿçàò â ðîëÿòà íà ãëàâíè ãåðîè,
êîèòî ùå ïúòåøåñòâàò âúâ âðåìåòî

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

какъв начин. В периода на
ограничения записвах го-
лямо количество идеи, една
от тях беше и концепция-
та за “TRAPтайм”, която
впоследствие се разгърна
в пълен мащаб. Не мога да
пропусна да благодаря на
Националния фонд “Кул-
тура”, който подкрепи
финансово проекта ми.

 Правиш паралел
между епохите - начало-
то на ХХ век и нашето
съвремие, какво се случва
през тези 100 години?

- В последните години
у мен се провокираха тези
размисли относно социал-
ната функция на танца и
движението и, разбира се,
тяхната връзка с музика-
та. От другата страна стои
още от детска възраст
любовта към историята и
надничането в миналото.
Някак с времето тези две

страсти се преплетоха и
ето какъв може да бъде
резултатът във формата
на танцов пърформанс.
Зрителите ще влязат в
ролята на главни герои,
които точно като в една
игра ще пътешестват във
времето, ще се върнат
назад в миналото и после
отново тук, в XXI век.

 Твоите възпитани-
ци от Студио “Hyphers”
как възприеха музиката
от далечното минало?

- За децата това беше
абсолютно непозната ма-
терия - времето преди
Първата световна война,
епохата на Бел епок, обви-
та с толкова романтичен
ореол (но само на пръв
поглед). Те много се забав-
ляваха с процеса и особе-
но, показвайки им и учей-
ки ги на популярните со-
циални танци от онова
време, които тогава са
скандализирали общество-
то, а днес дори не можем
да си представим кое им е
скандалното, защото об-
ществената норма е друга.
Интересно е още нещо - те
не познават особено дори
музиката, която в момента
доминира всички медии и
социални мрежи като тик-
ток и инстаграм, а именно
трап музиката. Какъв е
нейният произход, къде са
нейните корени и каква е
по същността си? Любо-
питно е, че в пърформанса
правя и директни връзки
между тези музикални
жанрове - рагтайм и трап.
Нека не се заблуждаваме -
когато бях на тяхната

възраст и моята любов към
хип-хоп културата и рап
музиката се зараждаше, аз
също нямах особена пред-
става за тези неща, науча-
вах ги впоследствие, пра-
вех го, събирайки много
информация. Нямах обаче
някой, който още на тези
години да ми разкаже ис-
торията по начина, по кой-
то да я разбера, да направя
връзката и да проследя
нишката. Голямото ми же-
лание е да съумея чрез
“TRAPтайм” да го напра-
вя, но идеите да достигнат
както до младите, така и
до по-възрастните зрители.

 Къде и кога ще се
играе спектакълът след
премиерата на 13 юни?

- Премиерата е в края
на активния сценичен се-
зон - за добро или лошо.
Голямото ми желание е
през есента да може да се
изиграе отново; ще търся
възможности да бъде по-
казан и извън пределите на
столицата - като гостува-
ща постановка в някой
театър или част от фести-
вална програма.
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ТЕЛЕЦ

Привлича ви да работите
и финансите ви да рас-
тат. С добра организация
ще имате нови успехи.

ОВЕН

Започнати задачи ще при-
добият ново значение, а с
цената на компромиси ще
запазите мира.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Ще повлияете добре на
работното място. Без да
губите време, ще обедини-
те различни хора.

22 май - 21 юни

РАК

Ще се съобразите с проме-
ните, свързани с клиенти-
те ви. Има въпроси, които
ще си изясните.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Делово предложение и
желана развръзка са част
от добрите развития.
Бъдете внимателни.

23 юли - 23 август

ДЕВА

Справяйки се с неотлож-
на задача, ще си освободи-
те енергия. Бъдете добри
с околните.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

С адекватни и навременни
действия ще спечелите
позиции, ще постигнете
финансов успех.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Нека в действията ви
прозира разум, не търсете
нови конфликти. Можете
да се владеете.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

Загърбете неудовлетворе-
нието си, ако можете, и
се съсредоточете. Това
бързо ще ви помогне.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Съсредоточете се върху
задачите, които предсто-
ят. Взетите решения ще
са важни за вас.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Доброто ви настроение ще
се отрази на околните и
работата ще върви без-
проблемно.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

За да намалите риска от
грешки, допитайте се по
делови и други въпроси,
които ви затрудняват.

ХОРОСКОП

ПЕТЪК СЪБОТА НЕДЕЛЯДНЕС

26
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ГРЪМОТЕВИЦИ

24
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

22
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ГРЪМОТЕВИЦИ

24
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ГРЪМОТЕВИЦИ ГРЪМОТЕВИЦИ

ПРАВОСЛАВЕН КАЛЕНДАР

¬ 412 „. Ò‚.  ËËÎ ·ËÎ ËÁ·‡Ì Ì‡ ‡-
ıËÂÔËÒÍÓÔÒÍËˇ ÔÂÒÚÓÎ

—‚.  ËËÎ ÒÂ Ó‰ËÎ ‚ ¿ÎÂÒÍ‡Ì‰Ëˇ ‚˙‚
‚ÚÓ‡Ú‡ ÔÓÎÓ‚ËÌ‡ Ì‡ IV ‚. Ë ÊË‚ˇÎ ‰ÓÒÚ‡
‰˙Î„Ó ‚ ÕËÚËÈÒÍ‡Ú‡ ÔÛÒÚËÌˇ ÔÓ‰ ˙ÍÓ‚Ó‰-
ÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Ï˙‰Ëˇ Ë ·Î‡„Ó˜ÂÒÚË‚ ÒÚ‡Âˆ —Â-
‡ÔËÓÌ. ◊Ë˜Ó ÏÛ “ÂÓÙËÎ, ‡ıËÂÔËÒÍÓÔ ¿ÎÂÍ-
Ò‡Ì‰ËÈÒÍË, „Ó ËÁ‚ËÍ‡Î ÔË ÒÂ·Â ÒË Ë „Ó
Ì‡Ô‡‚ËÎ ‰ˇÍÓÌ. —ÍÓÓ  ËËÎ ÒÚ‡Ì‡Î ËÁ‚Â-
ÒÚÂÌ ÔÓÔÓ‚Â‰ÌËÍ Ë Ò ‰Ó·Ó‰ÂÚÂÎÌËˇ ÒË
ÊË‚ÓÚ ÒÔÂ˜ÂÎËÎ ‚ÒÂÓ·˘Ó Û‚‡ÊÂÌËÂ. —ÎÂ‰
ÒÏ˙ÚÚ‡ Ì‡ “ÂÓÙËÎ ‚ 412 „. ÚÓÈ ·ËÎ ËÁ·‡Ì
Ì‡ ‡ıËÂÔËÒÍÓÔÒÍËˇ ÔÂÒÚÓÎ.

—‚.  ËËÎ Á‡ÔÓ˜Ì‡Î Ò Ì‡È-„ÓÎˇÏÓ
ÛÒ˙‰ËÂ ‰‡ ËÁÔ˙ÎÌˇ‚‡ ‚˙ÁÎÓÊÂÌËÚÂ ÏÛ
Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ Ë Ò Ú‚˙‰ÓÒÚ ÓÚÒÚÓˇ‚‡Î ‰Ó„ÏË-
ÚÂ Ì‡ ËÒÚËÌÒÍ‡Ú‡ ‚ˇ‡. —ÍÓÓ ÒÂ Ó·ˇ‚ËÎ
ÔÓÚË‚ ÍÓ‚‡ÌËÚÂ ‰ÂÈÒÚ‚Ëˇ Ì‡ ˜‡ÒÚ ÓÚ Â‚-
ÂËÚÂ, ÍÓËÚÓ ÔÓËÁ‚ÂÎË ÌÓ˘ÌÓ ‚ÂÏÂ ÛÏË-
¯ÎÂÌ‡ ÚÂ‚Ó„‡ Ë ËÁ·ËÎË ÏÌÓÊÂÒÚ‚Ó ıËÒÚË-
ˇÌË. ”Ô‡‚ËÚÂÎˇÚ Ì‡ „‡‰‡ ŒÂÒÚ ˜ÂÁ ÔÓ‰-
ÍÛÔ Á‡ÒÚ‡Ì‡Î ‚ ˜ËÒÎÓÚÓ Ì‡ ‚‡„Ó‚ÂÚÂ Ì‡
ÂÔËÒÍÓÔ‡ Ë Ì‡Ô‡‚ËÎ ÔÓÚË‚ ÌÂ„Ó ‰ÓÌÓÒ ‰Ó
ËÏÔÂ‡ÚÓ‡. —Ú‡Ì‡ÎË ÒÏÛÚÓ‚Â ‚ „‡‰‡. ÕË-
ÚËÈÒÍËÚÂ ÏÓÌ‡ÒË, ·ÓÂÈÍË ÒÂ ‰‡ ÌÂ ·Ë ÂÔË-
ÒÍÓÔ˙Ú ‰‡ ÒÂ ÔÓ‰ÎÓÊË Ì‡ ÓÔ‡ÒÌÓÒÚ, ‰Ó¯ÎË

‚ ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ëˇ Ì‡ ÔÓÏÓ˘.
¬ ÚÓ‚‡ ‚ÂÏÂ ÊË‚ÂÂÎ‡ ‚ ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ëˇ

‰Â‚ÓÈÍ‡ Ì‡ ËÏÂ »Ô‡ÚËˇ, Û‚‡Ê‡‚‡Ì‡ Á‡ Ò‚Ó-
ˇÚ‡ Û˜ÂÌÓÒÚ Ë ‰Ó·Ó‰ÂÚÂÎÂÌ ÊË‚ÓÚ. “ˇ ·ËÎ‡
‰˙˘Âˇ Ì‡ ÙËÎÓÒÓÙ‡ “ÂÓÌ Ë Ò‡Ï‡ ÔÂÔÓ‰‡-
‚‡Î‡ ÙËÎÓÒÓÙËˇ. »ÁÎˇÁÎ‡ ÓÚ Í˙˘Ë, Á‡ ‰‡
ÔËÏËË ‚‡Ê‰Û‚‡˘ËÚÂ. ÕÓ ‡ÁˇÂÌ‡Ú‡
Ú˙ÎÔ‡ ÒÂ Ì‡ı‚˙ÎËÎ‡ ÒÂ˘Û ÌÂˇ Ë ˇ Û·ËÎ‡.

¡ÂÁÂ‰ËˆËÚÂ ‚ „‡‰‡ ÛÚËıÌ‡ÎË, ÌÓ ÒÍÓÓ
ÒÎÂ‰ ÚÓ‚‡ ÒÂ ÔÓˇ‚ËÎË ÌÓ‚Ë ÒÏÛÚÓ‚Â. ÕÂÒÚÓ-
ËÈ, Ô‡ÚË‡ı ÷‡Ë„‡‰ÒÍË, ˜Ó‚ÂÍ ÛÏÂÌ,
Í‡ÒÌÓÂ˜Ë‚, ÌÓ Ò‡ÏÓÌ‡‰ÂˇÌ Ë „Ó‰ÂÎË‚,
Á‡ÔÓ˜Ì‡Î ‰‡ ÔÓÔÓ‚ˇ‰‚‡, ̃ Â »ËÒÛÒ ’ËÒÚÓÒ
ÒÂ ·ËÎ Ó‰ËÎ ÌÂ ¡Ó„, ‡ ˜Ó‚ÂÍ, ˜Â ¡ÓÊÂÒÚ‚Ó-
ÚÓ ÒÂ ·ËÎÓ Ò˙Â‰ËÌËÎÓ Ò ÕÂ„Ó ÔË ¡Ó„Óˇ‚ÎÂ-
ÌËÂÚÓ Ë ˜Â ÔÓ‡‰Ë ÚÓ‚‡ ÔÂÒ‚ÂÚ‡ ƒÂ‚‡ Ã‡-
Ëˇ ÌÂ ÒÎÂ‰‚‡ÎÓ ‰‡ ÒÂ Ì‡Ë˜‡ ¡Ó„ÓÓ‰Ëˆ‡.

—ÏˇÚ‡Î Á‡ Ò‚ÓÈ ‰˙Î„ Ú‚˙‰Ó Ë Â‚ÌË-
‚Ó ‰‡ ÓÚÒÚÓˇ‚‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡

—‚.  ËËÎ ·ËÎ Í‡ÈÌÓ Ó„Ó˜ÂÌ ÓÚ ÚÓ‚‡
ËÁ‚‡Úˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ËÒÚËÌ‡Ú‡ Ë Ò˜ÂÎ Á‡ Ò‚ÓÈ
‰˙Î„ Ú‚˙‰Ó Ë Â‚ÌË‚Ó ‰‡ ˇ ÓÚÒÚÓˇ‚‡. ÕÂ-
ÒÚÓËÈ ‚ „ÌÂ‚‡ ÒË ÔÓÚË‚ Ò‚.  ËËÎ ÒÂ
ÒÚ‡‡ÂÎ ‰‡ ÏÛ ÔÓÚË‚Ó‰ÂÈÒÚ‚‡ Ë ÒÂ ÓÔÎ‡-
Í‡Î ÓÚ ÌÂ„Ó ÔÂ‰ ËÏÔÂ‡ÚÓ‡. ¬ ÚÓ‚‡ ‚Â-

ÏÂ Ô‡Ô‡ ÷ÂÎÂÒÚËÌ Ò‚ËÍ‡Î ‚ –ËÏ Ò˙·Ó,
ÍÓÈÚÓ ÓÒ˙‰ËÎ ÌÓ‚ÓÚÓ Î˙ÊÂÛ˜ÂÌËÂ Ë ÓÔÂ-
‰ÂÎËÎ ‰‡ ·˙‰Â Ò‚‡ÎÂÌ ÕÂÒÚÓËÈ, ‡ÍÓ ÚÓÈ
ÌÂ ÒÂ ÓÚÍ‡ÊÂ ÓÚ Á‡·ÎÛÊ‰ÂÌËˇÚ‡ ÒË. —‚.
 ËËÎ ÔÓÍ‡ÌËÎ ‰‡ ‚ÁÂÏ‡Ú ÊË‚Ó Û˜‡ÒÚËÂ ‚
Ó·Ò˙Ê‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÕÂÒÚÓËÂ‚‡Ú‡ ÂÂÒ ÈÂÛ-

÷˙Í‚‡Ú‡ ÔÓ˜ËÚ‡ Ì‡ 9 ˛ÌË Ò‚.  ËËÎ, ‡ıËÂÔ. ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰ËÈÒÍË Ò‡ÎËÏÒÍËˇ Ë ‡ÌÚËÓıËÈÒÍËˇ Ô˙‚ÓÒ‚ÂÚËÚÂ-
ÎË. “ÓÈ Ò‚ËÍ‡Î ‚ ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰Ëˇ Ò˙·Ó, ÍÓÈ-
ÚÓ ÒÂ Ò˙„Î‡ÒËÎ Ò ÓÔÂ‰ÂÎÂÌËˇÚ‡ Ì‡ ËÏ-
ÒÍËˇ Ò˙·Ó. œÓÒÎ‡ÌËˇÚ‡ Ì‡  ËËÎ ‰Ó ÕÂ-
ÒÚÓËÈ ÓÒÚ‡Ì‡ÎË ·ÂÁÛÒÔÂ¯ÌË. “Ó„‡‚‡ ËÏ-
ÔÂ‡ÚÓ “ÂÓ‰ÓÒËÈ ÃÎ‡‰Ë Ò‚ËÍ‡Î ‚Â˜Â ‚ÒÂ-
ÎÂÌÒÍË Ò˙·Ó ‚ „‡‰ ≈ÙÂÒ. “Ó‚‡ ·ËÎ “Â-
ÚËˇÚ ¬ÒÂÎÂÌÒÍË Ò˙·Ó ÓÚ 431 „.

¡ËÎ ÓÔ‡‚‰‡Ì ‚˙‚ ‚ÒË˜ÍË Ó·‚ËÌÂÌËˇ

—‚.  ËËÎ ÔËÒÚË„Ì‡Î ‚ ≈ÙÂÒ, Í˙‰ÂÚÓ
ÒÂ Ò˙·‡ÎË ÓÍÓÎÓ 200 ÂÔËÒÍÓÔË. ÕÂÒÚÓ-
ËÈ ÌÂ ÒÂ ˇ‚ËÎ Ë ÓÚÍ‡Á‡Î ‰‡ ÔÓ‰ÔË¯Â, ˜Â
Â Ò˙„Î‡ÒÂÌ Ò ‰Ó„ÏËÚÂ Ì‡ ÷˙‚‡Ú‡, ËÁÎÓ-
ÊÂÌË ÓÚ Ò‚.  ËËÎ Ë Ô‡ÚÂÌË ÏÛ ÓÚ ËÏÂÚÓ
Ì‡ Ò˙·Ó‡. “Ó„‡‚‡ Ò˙·Ó˙Ú Â¯ËÎ: ÕÂÒÚÓ-
ËÈ ‰‡ ·˙‰Â Ò‚‡ÎÂÌ.

Õ‡È-ÔÓÒÎÂ ËÒÚËÌ‡Ú‡ ‚˙ÁÚ˙ÊÂÒÚ‚Û‚‡-
Î‡. —‚.  ËËÎ ÒÂ ‚˙Ì‡Î ‚ ÂÔ‡ıËˇÚ‡ ÒË,
Í‡ÚÓ ÒÂ ÓÔ‡‚‰‡Î ‚˙‚ ‚ÒË˜ÍÓ ÓÌÓ‚‡, ‚
ÍÓÂÚÓ ÒÂ ÒÚ‡‡ÂÎË ‰‡ „Ó Ó·‚ËÌˇÚ. ÕÂÒÚÓ-
ËÈ Ô˙Í ·ËÎ ÓÚÎ˙˜ÂÌ ÓÚ ÷˙Í‚‡Ú‡ Ë Á‡ÚÓ-
˜ÂÌ ‚ ≈„ËÔÂÚ, Í˙‰ÂÚÓ ÛÏˇÎ ÓÚ ÒÚ‡¯Ì‡ Ë
Ï˙˜ËÚÂÎÌ‡ ·ÓÎÂÒÚ.

√ËÊËÚÂ Ë ÚÛ‰Ó‚ÂÚÂ ‡ÁÒÚÓËÎË Á‰‡-
‚ÂÚÓ Ì‡ Ò‚.  ËËÎ. “ÓÈ ˜ÂÒÚÓ ·ÓÎÂ‰Û‚‡Î
Ë ÛÏˇÎ ‚ 444 „. ŒÒÚ‡‚ËÎ ÏÌÓ„Ó Ò˙˜ËÌÂ-
ÌËˇ, ‚ ÍÓËÚÓ Ò ˇÒÌÓÚ‡ Ë ÒËÎ‡ ËÁÎ‡„‡ ‰Ó„-
Ï‡ÚËÚÂ Ì‡ ıËÒÚËˇÌÒÍÓÚÓ Û˜ÂÌËÂ.

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-
Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ - ÒÛÚ-

Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ
09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 ƒ‡‚‡È, ¿ÒÚÓ·ÓÈ! -

‡ÌËÏ‡ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ
14.30 ÿËÌÍ‡ÎËÓÌ - ‰ÂÚÒÍË Ú‚

ÙËÎÏ /8 ÂÔËÁÓ‰/
15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ /5 Ò., 3 ÂÔ./
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË /Ô/
16.40 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË

Ò Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.20 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.45 —ÔÓÚ “Œ“Œ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË -

Á‡·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ
ÒÂÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 —ÚÛ‰ËÓ ì”≈‘¿ ÀË„‡ Ì‡

Ì‡ˆËËÚÂî
21.45 ‘ÛÚ·ÓÎ: √Ë·‡ÎÚ‡ -

¡˙Î„‡Ëˇ, ÒÂ˘‡ ÓÚ
ÚÛÌË‡ Ì‡ ”≈‘¿ ìÀË„‡
Ì‡ Ì‡ˆËËÚÂî ÔˇÍÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ ÓÚ √Ë·‡ÎÚ‡

00.00 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.20 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.05  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.00 “ÛËÁ˙Ï.·„ /Ô/
03.30 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
03:40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î -

Ú‚ ÙËÎÏ /5 Ò., 3 ÂÔ./
04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ

20.00 ˜‡Ò‡/

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.30 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ -
ÍÛËÁ ¯ÓÛ

14.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

15.00 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ -
ÍÛËÁ ¯ÓÛ

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 œÂÏËÂ‡: ìŒÔ‡ÒÌÓ
ËÁÍÛ¯ÂÌËÂî - ÒÂË‡Î,
Ò.3 ÂÔ.50

21.00 ì“‡ÚÍÓ‚ˆËî - ÒÂË‡Î
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ

÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 ìƒÓ·ËˇÚ ‰ÓÍÚÓî -
ÒÂË‡Î, Ò.4 ÂÔ.2

00.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî
- ÒÂË‡Î, Ò.12 ÂÔ.8

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ìƒÓÏ‡¯ÂÌ ‡ÂÒÚî -
ÒÂË‡Î, Ò.3 ÂÔ.22, 23

02.10 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
02.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ -

ÚÓÍ¯ÓÛ
04.40 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -

ÒÂË‡Î, Ò.12

05.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

05.05 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó ÛÚÓî

06.00 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

09.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî

10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓ!î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ÏÂ‰Ë-

ˆËÌ‡ Ò˙Ò Ò˙‚ÂÚË Á‡

ÔÓÎÁÓÚ‚ÓÂÌ Ì‡˜ËÌ Ì‡

ÊË‚ÓÚ

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)

- ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏË-

ÒËˇ

12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË - ËÌ-

ÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

18.20 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

21.00 ì¬ÂÏÂî - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

21.45 ìƒ‚Â Á‚ÂÁ‰Ë. ¡‡˘Ë Ë

‰Âˆ‡î - ÏÛÁËÍ‡ÎÌÓ ÚÂ-

ÎÂ‚ËÁËÓÌÌÓ ¯ÓÛ Ò˙Ò

ÁÌ‡ÏÂÌËÚÓÒÚË

23.15 ìŒÚ‚˙‰ ˙·‡ Ì‡ Â‡Î-

ÌÓÒÚÚ‡î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡

ÌÂÓ·Ë˜‡ÈÌË ÒÎÛ˜‡Ë

01.05 ìœ‡ÎË!î

02.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î

00.05 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

01.15 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

02.10 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

03.10 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

(Ô)

04.10 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)

05.10 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

09.00 œ‡Î‡ÏÂÌÚ‡ÌÓ Á‡ÒÂ-

‰‡ÌËÂ Ì‡ Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ

Ò˙·‡ÌËÂ - ÔˇÍÓ ÔÂ-

‰‡‚‡ÌÂ

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ì¿ÌÚË‰ÓÚî

16.30 ìƒÛÏ‡Ú‡ Â ‚‡¯‡î -

ÓÚÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î

21.00 ìŒ·˘ÂÒÚ‚Ó Ë ÍÛÎÚÛ‡î

22.00 “¬ Ô‡Á‡

22.15 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)

22.45 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.20 ì—ÚÛ‰ËÓ »ÍÓÌÓÏËÍ‡î (Ô)
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‘‡ÌÒ ÔÂÒ, ËÌÚÂÌÂÚ Ë ‰.
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ÕÂÔÓ˙˜‡ÌË Ï‡ÚÂË‡ÎË ÏÓÊÂ
‰‡ ÌÂ ·˙‰‡Ú ÔÛ·ÎËÍÛ‚‡ÌË. ÕÂÔÓÚ˙ÒÂ-
‰Ó
–˙ÍÓÔËÒË ÌÂ ÒÂ ‚˙˘‡Ú.
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¬ŒƒŒ–¿¬ÕŒ: ì¿ÍÓ ÊÂÌËÚÂ ÔÓÊÂÎ‡ˇÚî.
…ÂÏÂÌ. —‡Î‡Ï. ÃˇÍ‡. —ÍÎÓÌ. À‡Î /¡ÂÌ‰/.
À‡ËÒ‡. ¿Ú. ¿ÍË. ŒÒ‡Í‡.  ÓÒ‡. œÎËÍ. ≈·ÓÌËÚ.
 ÓÌËÌ /¿˜Ë·‡Î‰/. ŒÍÒÂ. Õ‡ÔÎË‚. —ÍÛÎ.
“ÂÙ‡. À‡ÚÂÌ‡. »ÒÚËÌ‡. ÀˇÚÓ. ŒˆÛ. ì“““î.
ƒÂÎÍÓ. ”˜ÂÌ. ì ÌËî. fiÌÍÂ. ¿‡‡Ú. ¿ÎËÂ.
—ÎË‚‡. ÿÔ‡ÈÍ. »ÏÔÓÚ. ¿À√ŒÀ. “ÛÚÍ‡Î. ¬‡.
¿Ì‡. ŒÔ‡ÍÓ. –‡ÎËˆ‡. —ˆÂÌ‡. ”ÒÓÂ. ¿ÍËÌÓ /
 Ó‡ÒÓÌ/. “ËÔ. —ÍÓ·. ¬ÎÓ„. √‡‰. ¡‡ÚÛ /ÀÛË/
. –‡ÌÒ. “‡Ô‡. ÃË. ”‚‡. ì¿Ë‰‡î. ”ÌÂÒ. —ÛÏ‡.
»Ì‰Ë„Ó. ≈ÏËÌÂ. Ã‡ı‡‡‰Ê‡. ¿ÎÛÏËÌËÈ.

Œ“¬≈—ÕŒ: ¡‡ÈÍ‡ÎÒÍË Ú˛ÎÂÌ. ì»·ËÒ‡î.
 ÂÎÚË. ”ÒÚÌË. ¿ÒÔ‡Ûı.  ÓÏÓ. ì ÓÎÚî.  ‚‡ˆ.
Ã‡. ΔÂÌ‡. »‰Â‡Î. ≈ÒÚÛ‡. ƒÂÌ.  ÂÒÚÌÂ /
≈Ëı/. ì√ÓÌÍÛî. ÀË·Â‡Î. ÿÓÔ‡. ¬Ë‰.
ÕËÒ‡. ŒÂ.  ‡ÔÎ‡. Œ‡ÌÊ. “‡ÎÓÌ. ‘ÎÓ‡.
 Û·‡. ƒ‡. “ÂÎ. —ËÌ‡ˇ. ¿ÈÚÓÒ. Õ‡Ë. œ‡Î‡Ú‡.
“ÛÍÛ. Œ‚ÒË„‡. œÓÏ‡Í. œÎÓ˜‡. “ÂÎ. ƒÓÎ.
–‡ÍÎ‡. ≈ÚËÍ‡. ìŒÚ‡î. –ÂÏË. ì–ËÚÓÌî. Ã‡Î‡„‡.
≈Ï. ÀˇÒÍÓ‚Âˆ. ¿ÔÎËÍ. œÛÏË. ‘‡‡ÓÌ. –ÛÍÎÓ.
÷Ë„‡ÌËÌ. flÍ. —ËÓÌ. ÕË‚‡Ì‡. ≈ÌË. flÚ‡„‡Ì.
¿ËÂÚ‡. Œ‰ËÒÂÈ.
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И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема

Стр. 15
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СРЯДА
8 ЮНИ
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Îáñúæäàíè ñà 20-30
÷îâåêà çà òðåíüîð

ФУТБОЛ
ПО БНТ 1
ЛИГА НА НАЦИИТЕ”
21.45 Гибралтар - България

ПО ДИЕМА СПОРТ
21.45 Швеция - Сърбия

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
21.45 Португалия - Чехия

ПО ДИЕМА СПОРТ 3
21.45 Швейцария - Испания
0.15 Обзор на мачовете от деня

ПО МАКС СПОРТ 3
ЛЕКА АТЛЕТИКА
21.00 Диамантена лига от Рим

ВОЛЕЙБОЛ
Лига на Нациите (мъже)
23.30 Сърбия - Франция
2.30 Полша - Италия

Националите заминаха за Гибралтар без Янков и Кирилов

СНИМКА БТА

Бившият президент на ФИФА Йозеф Блатер
(в средата) пристига с дъщеря си Корин Блатер
и адвоката си Лоренц Ерни в Швейцарския федерален
криминален съд в Белинзона. Той ще отговаря
заедно с бившия шеф на УЕФА Мишел Платини
за далавери за 2 млн. швейцарски франка

ЛИГА НА НАЦИИТЕ
II КРЪГ
Лига А
Група А3: Италия - Унгария

2:1; Германия - Англия 1:1. 1.
Италия 4 2. Унгария 3 3. Германия
2 4. Англия 1.

Лига В
Група В3: Босна и Херцеговина

- Румъния 1:0; Финландия - Черна
гора 2:0. 1. Финландия 4 2. Босна и
Херцеговина 4 3. Черна гора 3 4.
Румъния 0.

Лига С
Група С1: Литва - Турция 0:6;

Фарьорски острови - Люксембург
0:1. 1. Турция 6 2. Люксембург 6 3.
Фарьорски острови 0 4. Литва 0.

РЕЗУЛТАТИ

EВРО 2022
ПО МИНИФУТБОЛ
Група C
България - Черна гора 1:3; Авст-

рия - Грузия 1:3. 1. Черна гора 6 2.
БЪЛГАРИЯ 6 3. Грузия 6 4. Австрия
0. След крайните резултати в остана-
лите 5 групи ще стане ясен съперникът
на България на 1/8-финалите.

СП В КАТАР
ЗОНА “АЗИЯ”
ОАЕ - АВСТРАЛИЯ 1:2. За по-

следното място на Мондиала Австра-
лия ще играе бараж с Перу.

Спортният директор на
БФС и временен селекционер
Георги Иванов - Гонзо качи
националите на чартър от
Варна за Гибралтар, където
довечера “лъвовете” ще се
опитат да заличат поне частич-
но резила от домакинската за-
губа с 2:5 от Грузия в Разград.

“Не съм искал да бъда
национален селекционер.
Така се случиха нещата. Загу-
бихме и Ясен Петров напус-

ГЕОРГИ ИВАНОВ - ГОНЗО:

ГЛЕДАЙТЕ

на. Изпълкомът е обсъждал
някакви имена. След тези два
мача ще обсъдим с президен-
та кой да бъде селекционер
на националите. Обсъдени са
20-30 човека. Има 600 тре-
ньори с лиценз. Ще избираме.
Колко са качествени е друга
тема”, каза Гонзо.

“В двата мача отиваме за
победа. Нямаме друга алтер-
натива. Трябва да изглеждаме
по различен начин от двата

мача, които изиграхме. Нор-
мално е да е тежко като изгу-
биш така, но всички сме про-
фесионалисти. Хубавото е, че
след като приключи един мач,
идва друг. Отборът не игра
добре срещу Северна Маке-
дония и Грузия. Това ще се
опитаме да променим. Ще
направим така, че футболис-
тите да изпитват удоволствие
да играят футбол. Тези два
мача бяха мъка не само за тях,

а и за хората, които гледаха.
Повече националният отбор
няма да играе по този начин.
Категорично мога да го заявя.
Няма други проблеми. Доми-
ник Янков и Ради Кирилов ги
освободихме, тъй като имат
травми. Опитаха, но не успя-
ха да се възстановят. Георги
Йомов все още има проблеми
в глезена, но отшумява. Ня-
кои ще получат почивка”,
завърши Гонзо.

Няколко прокурорски проверки са започ-
нали в българския футбол за мачове, свързани
с манипулирани резултати и съмнителни зало-
зи. Сигналите са подадени към прокуратурата
от БФС, след доклади на УЕФА за подозрител-
ни резултати и залози. Преди време се разбра,
че един от проверяваните мачове е Струмска
слава - Лудогорец-2 от Втора лига, а спортни-
ят министър Радостин Василев разкри, че има
мач и от efbet Лига, но не назовава кой е той.
Още поне няколко мача, основно от Втора лига,
се разследват, обяви сайтът dsport.bg. Сред раз-
следваните мачове са Септември Симитли -
Левски (0:7) за Купата на България и Добру-
джа - Септември Симитли (3:0) от Втора лига.

Разпитвани са основно футболисти и тре-
ньори от изпадналия Септември Симитли.

Германецът Антонио Рюдигер (вдясно) фаулира в пеналта
Хари Кейн. Капитанът на Англия реализира дузпата за крайното
1:1 в дербито на “Алианц Арена” в Мюнхен от Група А3
в Лигата на нациите. Кейн вече има 50 гола за Англия
и изпревари сър Боби Чарлтън начело при голмайсторите

Старши треньорът на Левски Ста-
нимир Стоилов е притеснен от задълже-
нията на клуба. “Имаме задължения към
НАП, които ще се опитаме да ги
изпълним. Чак г-н Спецов да решава
какъв ще е Левски, няма да се случи. Не
е най-доброто решение да се занимава
с Левски. Имаме достатъчно човешки и
морален ангажимент. Левски ще изчис-
ти всичко. Тези задължения са трупани
от години, но тогава НАП не се е сеща-
ла да коментира Левски. Левски се ко-
ментира, когато е удобно”, заяви Сто-
илов, преди да отведе “сините” на ла-
гер в Самоков.

Ïðîêóðîðè
ïðîâåðÿâàò
çà „÷åðíî òîòî”

Ìúðè ïðèçíà
çà äúëãîâå
êúì ÍÀÏ

Ôàóëñòàðò íà âîëåéáîëèñòèòå

СНИМКА VOLLEYBALLWORLD.COM

Александър Николов опитва да пробие двойна
сръбска блокада при загубата на България с 1:3

Мъжкият национален
отбор по волейбол на
България стартира със
загуба в Лигата на нации-
те. Подмладеният отбор
на Николай Желязков
отстъпи след обрат срещу
Сърбия с 1:3 гейма (25:19,
19:25, 22:25, 20:25) в
първия си мач от Група 2
в Отава, Канада.

За “лъвовете” започна-
ха Георги Сеганов Радо-
слав Парапунов, Мартин
Атанасов, Александър
Николов, Светослав Го-
цев, Алекс Грозданов,
Мартин Иванов - либеро
(Светослав Иванов, Аспа-
рух Аспарухов, Добро-

мир Димитров, Денис Ка-
рягин, Николай Колев).

Парапунов бе най-ре-

зултатен с 14 т. (1 блок),
Александър Николов
завърши с 13 (1 блок).


